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 T.C. 
İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ 

2023 YILI EYLÜL AYI TOPLANTISI II. BİRLEŞİMİ 
MECLİS GÜNDEMİNE İLİŞKİN TOPLANTI TUTANAĞI 

 
 

1. BÖLÜM 
                                                               MECLİS GÜNDEMİ 
  
Gündem No   : 97509404-301.03-9/2                                          Toplantı Tarihi   : 13/09/2023  
Toplantı Yeri : İzmir Kültürpark Fuar Alanı 4 No’lu Hol                      Toplantı Saati     : 18.00            
                          Konak/İZMİR 
                          (İzmir Büyükşehir Belediyesi Meclis Toplantı Salonu) 
 

 I. BAŞKAN TARAFINDAN MECLİSİN AÇILIŞI 
 

 II. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERİN GÖRÜŞÜLMESİ 
 

 1. Türkiye Ortak Nesiller Entegrasyonu (T-ONE) Derneğinin davetine istinaden, Ceneviz Ticaret 
Yolu'nda Akdeniz'den Karadeniz'e Kadar Kale ve Surlu Yerleşimleri etkinliğine İzmir Büyükşehir 
Belediye Başkanı Tunç SOYER ve İzmir Büyükşehir Belediyesi Başkan Danışmanı Onur Kadir 
ERYÜCE'nin katılmaları, 17 - 20 Eylül 2023 tarihleri aralığında görevli-izinli sayılmaları, İzmir 
Büyükşehir Belediye Başkanı Mustafa Tunç SOYER'e ait ulaşım (hava yolu ile direkt/ aktarmalı) 
giderlerinin ilgili firmaya ödenmesi, konaklama, günlük harcırah giderleri, şehir içi ulaşım giderleri ve 
diğer yasal giderlerinin (pasaport harcı, yurtdışı çıkış harcı, alan vergisi, seyahat sigortası, vize 
ücretleri, Covid-19 PCR testleri vb.) Özel Kalem Müdürlüğü Bütçesinin Yurtdışı Geçici Görev Yolluğu 
Harcama Kaleminden karşılanması ile seyahate katılacak olan İzmir Büyükşehir Belediyesi Başkan 
Danışmanı Onur Kadir ERYÜCE'ye ait pasaport işlemleri ve diğer yasal giderlerinin (pasaport harcı, 
yurtdışı çıkış harcı, alan vergisi, seyahat sigortası, vize ücretleri, Covid-19 PCR testleri vb.) Özel 
Kalem Müdürlüğü Bütçesinin Yurtdışı Geçici Görev Yolluğu Harcama Kaleminden karşılanması, 
hususlarının görüşülmesi. (Özel Kalem Md.E.1535022) 
 

 2. Belediye Meclisimizin 14/07/2023 tarihli ve 05.741 sayılı Karar ile yürürlüğe girmiş bulunan" 5. 
UCLG Kültür Zirvesi" konulu Meclis Kararına ek olarak söz konusu zirveye katılması öngörülen 
Kültür ve Sanat Dairesi Başkanı Ceren UMAY ve Akdeniz Akademisi Şube Müdürlüğünde Genel 
Koordinatör kadrosunda görevli Çiçek Ş. TEZER YILDIZ için katılım bedeli olarak ödenmesi talep 
edilen kişi başı 250 Euro olmak üzere toplam 500 Euro'nun Akdeniz Akademisi Şube Müdürlüğünün 
Kurslara Katılma ve Eğitim Giderleri bütçe kaleminden karşılanması hususlarının görüşülmesi. (Kültür 
ve Sanat Dai.Bşk.E.1537448) 
 

 3. Belediyemiz Hemşehri İletişim Merkezine 05/09/2023 tarihli ve 938743 sayı ile kayıtlı başvuruya 
konu; Konak ilçesi, Mithatpaşa Mahallesi'nde bulunan 181 no’lu Sokağın niteliğinin caddeye 
dönüştürülerek "Şair Refik Durbaş" isminin verilmesi talebinin görüşülmesi. (Harita 
Dai.Bşk.E.1533922) 
 

 4. Kültür ve Sanat Dairesi Başkanlığı Kültür ve Sanat Şube Müdürlüğünce alımı gerçekleştirilip 
‘Taşınmaz Kiralama Hizmeti Alımı' kapsamında Belediyemiz Şehir Tiyatroları Şube Müdürlüğüne 
tahsis edilen Konak Mahallesi Milli Kütüphane Caddesi Numara 37 adresinde bulunan Elhamra 
Sahnesi'nin 01/10/2023–01/10/2024 tarihleri arasında kullanımına yönelik, İzmir Büyükşehir 
Belediyesi Başkanlığı ile Kültür ve Turizm Bakanlığı Devlet Opera ve Balesi Genel Müdürlüğü İzmir 
Devlet Opera ve Balesi Müdürlüğü arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan 
Protokolün görüşülmesi. (Şehir Tiyatroları Şb.Md.E.1533348) 
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 5. Belediyemiz envanterinde kayıtlı bir adet otobüsün İzmir Ekonomi Üniversitesi ile birlikte 
"Sürdürülebilir Ekolojik Yaklaşım ile Mobil Eğitim Otobüs Tasarımı Geliştirme Projesi" yürütülmesi 
hedeflenmekte ve elde edilecek proje ile kentimizin önemli meslek odalarından biri olan İzmir Ticaret 
Odası hibesi ile proje konusu tasarımını hayata geçirerek Büyükşehir Belediyesi emrinde İzmir sınırları 
içerisindeki dar gelirli mahallelerde bulunan okullar başta olmak üzere kent genelindeki çocuklarımızın 
doğa bilinci kazanmalarını sağlamak, günlük eğitim hayatı içinde iz bırakarak, sürdürülebilir/ekolojik 
aktivite ve oyunları içeren mobil bir eğitim otobüsü hizmeti sağlanacağından İzmir Büyükşehir 
Belediyesi ile İzmir Ekonomi Üniversitesi arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer 
alan Protokolün kabulü ile söz konusu Protokolün imzalanması için Büyükşehir Belediye Başkanı 
Sayın Mustafa Tunç SOYER'e yetki verilmesinin hususlarının görüşülmesi. (İklim Değişikliği ve Sıfır 
Atık Dai.Bşk.E.1525728) 
 

 6. Kemalpaşa Belediye Başkanlığının talebi doğrultusunda; mülkiyeti Belediyemize ait Kemalpaşa 
ilçesi, Sütçüler Mahallesi, 361 ada 35 no’lu taşınmazın, önerge ekinde yer alan protokol hükümleri 
kapsamında ''Park Alanı'' olarak kullanılmak üzere Kemalpaşa Belediyesi adına 10 yıl süre ile bedelsiz 
olarak tahsis edilmesi hususunun görüşülmesi. (Emlak Yönetimi Dai.Bşk.E.1526260) 
 

 7. İzmir Büyükşehir Belediyesi sınırları içerisinde Bisiklet Kiralama Sistemi güzergâhlarına, sayılarına 
ve bisikletlerin güvenli bir şekilde kilitleneceği park yerlerine ilişkin alınan 20/07/2016 tarih 2016 / 529 
No’lu UKOME Genel Kurul Kararı ile uygun görülen ‘‘İzBB Bisiklet Kiralama Yönergesi'nin 
08/09/2023 tarih 2023 / 665 No’lu UKOME Genel Kurul Kararı ile ‘‘Bisiklet / Motorlu Bisiklet 
(MOPED) Kiralama Yönergesi’’ olarak yeniden düzenlenmesinden dolayı; ‘‘İzBB Bisiklet / Motorlu 
Bisiklet (MOPED) Kiralama Yönergesi”nin Bisiklet / Motorlu Bisiklet (MOPED) Tescil Belgesi 
Düzenlenme koşulları ve kullanıma izin verilmesine ilişkin Madde-10 ve Madde-11 ile Bisiklet / 
Motorlu Bisiklet (MOPED) Çalışma İzin Belgesi / Güzergah İzin Belgesi Başvuru Belgeleri'' başlıklı 
Madde - 12 kapsamında düzenlenecek olan belgelere ilişkin ücretlerin önerge ekinde yer alan tablodaki 
haliyle tahsil edilebilmesi hususunun görüşülmesi. (Ulaşım Dai.Bşk.E.1536732) 
 

 8. Ödemiş Belediye Meclisinin 2023 Mali Yılı Bütçesinin önerge ekinde ayrıntılı olarak belirtilen gider 
tertiplerine toplam 118.500.000,00-TL'nin ek ödenek olarak verilmesine yönelik, 04/09/2023 tarihli ve 
05-94 sayılı Kararının görüşülmesi. (Yazı İşleri ve Kararlar Dai.Bşk.E.1537217) 
 

 9. Aliağa Belediye Meclisinin; Aliağa 2023 Yılında Gelir Bütçesinde oluşan gelir kaynağının; Aliağa 
Belediyesinin Fen İşleri Müdürlüğü, Park ve Bahçeler Müdürlüğü, Tesisler Müdürlüğü, Emlak İstimlak 
Müdürlüğü ve Mali Hizmetler Müdürlüğü'nün Gider Bütçesine aktarılmak üzere önerge ekinde yer alan 
tablolarda belirtildiği şekilde toplam 500.000.000,00-TL ek ödenek verilmesine yönelik, 05/09/2023 
tarihli ve 144 sayılı Kararının görüşülmesi. (Yazı İşleri ve Kararlar Dai.Bşk.E.1536058) 
  

 10. Tire Belediye Meclisinin; Tire Belediyesinin önemli gelir kaynaklarını teşkil eden 2023 Mali Yılı 
Tarifelerinin yeniden günümüz koşullarına uygun olarak önerge ekinde yer alan tablolarda belirtildiği 
şekilde güncellenmesine yönelik, 06/09/2023 tarihli ve 71 sayılı Kararının görüşülmesi. (Yazı İşleri ve 
Kararlar Dai.Bşk.E.1535088) 
 

 11. Tire Belediye Meclisinin; Tire Belediyesi 2023 Mali Yılı Bütçesinde görülen ihtiyaç üzerine önerge 
ekinde yer alan tabloda belirtildiği şekilde tertipler arasında toplam 18.300.000,00-TL aktarma 
yapılmasına yönelik 06/09/2023 tarihli ve 79 sayılı Kararının görüşülmesi. (Yazı İşleri ve Kararlar 
Dai.Bşk.E.1534881) 
 

 12. Çeşme Belediye Meclisinin; Çeşme Belediyesine önerge ekinde yer alan tablolarda belirtildiği 
şekilde toplam 41.000.000,00-TL ek ödenek verilmesine yönelik, 05/09/2023 tarihli ve 10-87 sayılı 
Kararının görüşülmesi. (Yazı İşleri ve Kararlar Dai.Bşk.E.1537024) 
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 13. 1/25000 ölçekli İzmir Büyükşehir Bütünü Çevre Düzeni Planı doğrultusunda, Kemalpaşa ilçesi, 
Yukarı Kızılca Mahallesi, 289 ada 2, 3 ve 4 no’lu parselleri kapsayan alanda; 1/5000 ölçekli Nazım 
İmar Planı önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1533209) 
 

 14. Konak ve Bayraklı ilçelerinde, İzmir Büyükşehir Belediyesi Ulaşım Ana Planı Revizyonu İşi 
kapsamında, proje çalışmaları Fen İşleri Dairesi Başkanlığımızca yürütülen Mürselpaşa Caddesi ile 
Zafer Payzın Köprülü Kavşağı Arası Karayolu, Bağlantı Yolları ve Büyük Sanat Yapıları Uygulama ve 
Güçlendirme Projeleri"nin Kıyı Kenar Çizgisinin deniz tarafında kalan kıyı kesiminin imar planlarına 
aktarılmasına yönelik hazırlanan 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı Değişikliği önerisi ile 1/1000 ölçekli 
Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisinin, Cumhurbaşkanlığı Teşkilatı Hakkında Cumhurbaşkanlığı 1 
No'lu Kararnamesi kapsamında işlem yapılmak üzere görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1532755) 
 

 15. Konak ve Bayraklı ilçelerinde, İzmir Büyükşehir Belediyesi Ulaşım Ana Planı Revizyonu İşi 
kapsamında, proje çalışmaları Fen İşleri Dairesi Başkanlığımızca yürütülen Mürselpaşa Caddesi ile 
Zafer Payzın Köprülü Kavşağı Arası Karayolu, Bağlantı Yolları ve Büyük Sanat Yapıları Uygulama ve 
Güçlendirme Projeleri"nin imar planlarına aktarılmasına yönelik hazırlanan, 1/5000 ölçekli Nazım İmar 
Planı Değişikliği önerisi ile 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1532675) 
 

 16. Belediye Meclisimizin 14/06/2023 tarihli ve 05.638 sayılı Kararı ile uygun bulunarak onanan ve 
07/07/2023–05/08/2023 tarihleri arasında Bayraklı Belediyesince askıya çıkarılan 1/1000 ölçekli 
Bayraklı Höyüğü (Smyrna) Koruma Amaçlı Uygulama İmar Planı Değişikliğine, ilan askı süresinde 
32813 ada, 2 parsele ilişkin yapılan itirazın Bayraklı Belediye Meclisinin 06/09/2023 tarihli ve 104 
sayılı Kararı ile uygun bulunarak hazırlanan 1/1000 ölçekli Bayraklı Höyüğü (Smyrna) Koruma Amaçlı 
Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi ile birlikte hazırlanarak Bayraklı Belediyesinin 08/09/2023 
tarihli ve E.2920930 sayılı yazısı ile Belediyemize iletilen 32813 ada, 2 parselin "Özel Proje Alanı" 
olarak belirlenmesine yönelik 1/5000 ölçekli Bayraklı Höyüğü (Smyrna) Koruma Amaçlı Nazım İmar 
Planı Değişikliği önerisinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında 
işlem yapılmak üzere görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1535753) 
 

 17. Belediye Meclisimiziin 14/06/2023 tarihli ve 05.646 sayılı Kararı ile uygun bulunarak onanan ve 
07/07/2023-05/08/2023 tarihleri arasında Bayraklı Belediyesince askıya çıkarılan 1/1000 ölçekli 
Bayraklı Höyüğü (Smyrna) Koruma Amaçlı Uygulama İmar Planı Değişikliğine, ilan askı süresinde 
32813 ada, 2 parsele ilişkin yapılan itirazın Bayraklı Belediye Meclisinin 06/09/2023 tarihli ve 104 
sayılı Kararı ile uygun bulunarak hazırlanan 32813 ada, 2 parselin "Özel Proje Alanı" olarak 
belirlenmesine yönelik 1/1000 ölçekli Bayraklı Höyüğü (Smyrna) Koruma Amaçlı Uygulama İmar 
Planı Değişikliği önerisinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında 
işlem yapılmak üzere görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1535769) 
 

 
 

18. Urla Belediye Başkanlığının 11/07/2023 tarihli ve E-104625 sayılı Yazısı ve ekleri ile Belediyemize 
iletilen; İzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun Kararları doğrultusunda; Yeni 
Mahalle, 166 ada, 12 parsel, 173 ada, 7, 8 parseller, 174 ada, 5, 19, 30 parseller, 175 ada, 20, 21, 22 
parsellerin "Tescilli Parsel" olarak işlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli ve 1/500 ölçekli Urla Merkez 
Kentsel Sit ve Etkileme Geçiş Alanı Koruma Amaçlı İmar Planı Değişikliği önerilerinin; 2863 sayılı 
Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında işlem yapılmak üzere görüşülmesi. (İmar ve 
Şehircilik Dai.Bşk.E.1533789) 
 

 19. Belediye Meclisimizin 18/08/2023 tarihli ve 05.857 sayılı Kararında sehven "1/25000 ölçekli İzmir 
Büyükşehir Bütünü Çevre Düzeni Planı Değişiklik önerisi" şeklinde yazılan ifadenin "1/25000 ölçekli 
İzmir Büyükşehir Bütünü Çevre Düzeni Planı Değişiklik önerisi ve planların kademeli birlikteliği ilkesi 
gereği konunun 1/100000 ölçekli Çevre Düzeni Planı kapsamında değerlendirilmek üzere Çevre, 
Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanlığına iletilmesi" şeklinde düzenlenerek tashih edilmesi hususunun 
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görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1538326) 
 

 20. Belediye Meclisimizin 18/08/2023 tarihli ve 05.867 sayılı Kararında sehven “uygulama 
problemlerinin çözümü için hazırlanan” şeklinde yazılan ifadenin “üst ölçekli plan kararları 
doğrultusunda uygulama problemlerinin çözümü için hazırlanan” şeklinde düzenlenerek tashih 
edilmesi hususunun görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1538452) 
 

 21. Belediye Meclisimizin 18/08/2023 tarih ve 05.875 sayılı Kararında sehven "uygulama 
problemlerinin çözümü için güncellenen imar planlarına esas jeolojik ve jeoteknik etüt raporları ile" 
şeklinde yazılan ifadenin "uygulama problemlerinin çözümü için güncellenen imar planlarına esas 
jeolojik ve jeoteknik etüt raporları, üst ölçekli plan kararları ile" şeklinde düzenlenerek tashih edilmesi 
hususunun görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1538497) 
 

 III. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMİSYON RAPORLARININ 
GÖRÜŞÜLMESİ 
 

 1. Yatırım ve kamulaştırma harcamalarında kullanılmak üzere İller Bankası A.Ş’den 300.000.000,00-
TL'ye kadar (faiz hariç) gayri nakdi kredi kullanılmasına,  krediden kaynaklanacak anapara, faiz, denetim 
giderleri, komisyon, vergi, resim, harç, ücret vs. ödemelerin,  İller Bankası A.Ş tarafından teminat olarak 
alınacak Belediyemiz gelirlerinden ve İller Bankası A.Ş ve Hazine ve Maliye Bakanlığınca dağıtılan yasal 
paylarımızın mevzuattan kaynaklanan herhangi bir kesinti oranına bağlı kalmaksızın tamamından (%40'ın 
dışında ve %100'üne kadar) karşılanması, kredi teminatına konu gelirlerden krediye ilişkin ödemelerin 
karşılanamaması halinde, bu krediyle elde edilen tesis, inşaat ve her nevi gayrimenkul ile araç, gereç ve 
malzemenin, İller Bankası A.Ş tarafından talep edildiği takdirde aynı şartlarda ve talep tarihinde İller 
Bankası A.Ş adına ipotek veya rehin edilmesi, İller Bankası A.Ş tarafından Belediyemize kullandırılacak 
krediye ilişkin olarak her türlü sözleşmeyi ve evrakı imzalamaya ve kredi ile ilgili devam eden işlemleri 
yürütmeye, Belediyemiz mülkiyetindeki her türlü gayrimenkulü İller Bankası A.Ş’ye ipotek vermeye, 
Belediyemizin her türlü gelir, hak ve alacaklarını İller Bankası A.Ş’ye terhin ve temlik etmeye, Belediyemize 
ait her türlü ticari işletmeyi İller Bankası A.Ş’ye rehin vermeye, İller Bankası A.Ş’nin mevcut mevzuatı ve 
bunda meydana gelebilecek her türlü değişiklik çerçevesinde, 5393 sayılı Belediye Kanununun 68. 
maddesinde yer alan koşulların yerine getirilmesi kaydıyla krediye konu işle ilgili her türlü işlemi yapmaya 
İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Mustafa Tunç SOYER'in yetkilendirilmesinin oybirliği ile uygun 
bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (Satınalma Dai. Bşk E.1527560) 
 

 2. Belediye Meclisimizin 10/03/2021 tarihli ve 05.250 sayılı Kararına istinaden Çarşamba ve Cuma 
günleri okulların düzenlediği gezilere (Grup halinde) katılan öğrenci ve refakatindeki görevli personel 
İzmir Doğal Yaşam Parkına ücretsiz girebilmekte olup; söz konusu talebin çok olması ve yoğunluk 
nedeniyle ücretsiz girişinin haftanın iki günü ile sınırlandırılmadan haftanın tüm günlerini kapsayacak 
şekilde revize edilmesi ve söz konusu Meclis Kararında olduğu gibi ''Gaziler, Şehitler, Gazilerin Dul ve 
Yetimleri, Engelliler ve refakatçi kartı olanlar, Basın Kartı Yönetmeliği gereği basın kartı olanlar ile 0-6 
yaş grubu çocukların İzmir Doğal Yaşam Parkına ücretsiz girebilmelerinin oybirliği ile uygun 
bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (Park ve Bahçeler Dai.Bşk.E.1524874) 
 

 3. ''Başka Bir Tarım Mümkün'' vizyonu hedefiyle ''Yerel ve Atalık Tohumların Bulunması, Korunması, 
Üretilmesi ve Yaygınlaştırılması'', ''Tarımda Sürdürülebilirliği ve Rekabet Edilebilirliği Arttırmak'' , 
''İzmir İlinin Ekonomik ve Sosyal Kalkınmasına Destek Sağlamak'' faaliyetleri ile İzmir ilinde bulunan 
üreticilere ve üretici kümelerine (kooperatifler, ziraat odaları, birlikler, sivil toplum kuruluşları) 
destekleri ile birlikte eğitimler vermek ve ''Tohumun Bankası Topraktır Projesi'' kapsamında belirtilen 
desteklerin üretici kısmında katma değerin arttırılması, tüketici kısmında da geniş toplumlara yayılması 
adına Menderes İlçe Belediyesi ortaklığında; Menderes İlçe Belediyesi Yerel Tohum Merkezinin 
oluşturulmasının yanı sıra, eğitimler, projeler vb. faaliyetlerin yapılması amacıyla İzmir Büyükşehir 
Belediye Başkanlığı ile Menderes İlçe Belediyesi arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge 
ekinde yer alan Protokolün oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe – Hukuk – Tarım, 
Orman ve Hayvancılık Komisyonları Raporu. (Tarımsal Hizmetler Dai.Bşk.E.1490974) 
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 4. İzmir Büyükşehir Belediyesinin tarım konusunda verdiği desteklerin katma değerinin arttırılmasında 

ve yaygınlaştırılmasında katkı sağlamak ile birlikte ''Tarım ve Çevre'' konularında Ar-Ge çalışmaları, 
etkinlikler, eğitimler, projeler vb. faaliyetlerin düzenlenmesi amacıyla İzmir Büyükşehir Belediyesi ile 
Yaşar Üniversitesi arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün Hukuk - 
Tarım, Orman ve Hayvancılık Komisyonlarımızca oybirliği ile uygun bulunduğuna, Plan ve Bütçe 
Komisyonumuzca  “Alt Protokol yapılacağı zaman tekrar izin alınması koşulu ile” oybirliği ile uygun 
bulunduğuna ilişkin Müşterek Rapor. (Tarımsal Hizmetler Dai.Bşk.E.1490869) 
 

 5. Belediyemiz Sosyal Projeler Dairesi Başkanlığına bağlı Kadın Çalışmaları Şube Müdürlüğümüz 
"23/09/2021" tarihli Başkanlık Oluru ile Sabancı Üniversitesinin yürütücülüğünde, Sabancı Vakfı ve 
UNFPA ortaklığında ve TÜSİAD iş birliğinde yürütülen BADV (Business Against Domestic Violance/ 
İş Dünyası Aile İçi Şiddete Karşı) Projesi kapsamında; hane içi şiddetle mücadelede iş yerlerinde 
destek mekanizmaları oluşturmayı taahhüt eden İzmir Büyükşehir Belediyesi, bünyesinde farklı 
statülerde çalışan tüm personelini bu konuda destekleyen Hane İçi Şiddetle Mücadele Kurum Politika 
Belgesinin imzalanabilmesi için Büyükşehir Belediye Başkanı Mustafa Tunç SOYER'e yetki 
verilmesinin oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Hukuk – Plan ve Bütçe – Toplumsal Cinsiyet 
Eşitliği – Aile ve Çocuk Komisyonları Raporu. (Sosyal Projeler Dai.Bşk.E.1482358) 
 

 IV. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLİS ÜYELERİNİN MAZERETLERİNİN 
GÖRÜŞÜLMESİ 
 

 V. GÜNDEM DIŞI KONUŞMA TALEPLERİ 
 

 VI. ÜÇÜNCÜ BİRLEŞİMİN GÜN VE SAATİNİN TESPİTİ VE KAPANIŞ 
 

    
 

 
 

2. BÖLÜM 
2023 YILI EYLÜL AYI II. BİRLEŞİMİ TOPLANTI TUTANAĞI 

 
 
Tutanak No    : 97509404-301.04-9/2                                            Toplantı Tarihi     : 13/09/2023                               
Toplantı Yeri : İzmir Kültürpark Fuar Alanı 4 No’lu Hol              Toplantı Saati       : 18.00 
                          Konak/İZMİR    
                          (İzmir Büyükşehir Belediyesi Meclis Toplantı Salonu) 
 
TOPLANTIDA HAZIR OLANLAR: Mustafa ÖZUSLU, Taner KAZANOĞLU, Serkan KALMAZ, 
İlhan DAL, Fikret AKTAŞ, Mümtaz RODOS, Ceyhan KAYHAN, İbrahim Ulaş POLAT, Bahar 
GÜRSUL, Hüseyin ÜNAL, Yahya YILDIZ, Abdül BATUR, Ali Emrah KARAMUSTAFAOĞLU, Şamil 
Sinan AN, Erhan UZUNOĞLU, Cenap BÖRÜHAN, Asker GÜNEŞ, Saadet ÇAĞLIN, Mehmet Atilla 
BAYSAK, Birgül SURAL ÜNER, Murat AYDIN, Nilüfer BAKOĞLU AŞIK, Serdar SANDAL, İsmail 
SARI, Yeşim TEKOĞLU, Gamze Gül ÇAMUR, İrfan ÖNAL, Cindi Can POLAT, Burhan Suat 
ÇAĞLAYAN, Deniz BEKTAŞ, Ömer ŞENTÜRK, Özkan YILDIZ, Sıla İLGİ AKKAŞ, Sultan İPEKLİ 
AKSOY, Ali YILMAZ, Çağlar GÜLEZ, Halil ARDA, İzel ZENGİNOBUZ, İlhan ÖZKÖSE, Emin 
AKSOY, Ufuk AYKOL, Özay KAPTAN, Mustafa GERÇEK, Nazan DÖNMEZ, Mehmet TÜRKMEN, 
Muharrem BAYRAKTAR, Ali BOR, Oğuzhan ÖZŞAHİN, Musa ÖZCAN, Fatma EKİCİOĞLU, Halil 
ÇULHAOĞLU, Mehmet Onur Başar ÜÇKAN, Şerif SÜRÜCÜ, Bülent KÖKLÜ, Ertan CERTEL, Onur 
YİĞİT, Dolunay BAYER, İbrahim Halil KILIÇ, Memet MALTEPE, Fikriye ARSLAN, Ayhan KAYA, 
Hüsniye YILDIRIM, Hasan KORKMAZ, Berkhan PARLAK, Sefer TOPÇU, Aybars YILDIRIM, Fayıka 
ÖNER, Şükrü SÜREROĞLU, Fatih GÜRBÜZ, Raşit DİRİM, Hakan BARÇIN, Alp ATAY, Özdem 
Mustafa İNCE, Özan PARLAR, Zeynep Ferda DEMİRBAŞ, Kazım ÇAM, Refik SÜREN, Raife 
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KARABATAK, Mustafa SOLMAZ, Burçin Kevser SEVİL, İsa NEZİR, Mustafa Alper GÜLDALI, Fırat 
EROĞLU, Hakan YILDIZ, Hıdır ALPTEKİN, Ahmet Uğur BARAN, Özgür HIZAL, Osman SAĞLAM, 
Hüsnü BOZTEPE, Göksel DİNÇER, Ali GÖNEN, Şevket HASIRCI, Murat ÖNCEL, Metin YAŞAR, 
Okan BİLDİRİCİ, Çile ÖZKUL, Ayşegül ALTUĞ, Ayşegül DURAN TÜRKER, Mehmet PINAR, Erhan 
ÇALIŞKAN, Barış BÜKÜLMEZ, Semih YALIN, Erol ÇOMAK, Ümit CİNGÖZ, İsmail EKEROĞLU, 
Ertuğrul AKGÜN, Sema YEŞİLÇİMEN, Fikret MISIRLI, Kemal SEVİNÇ, Halil AKBULUT, Sedat 
SARI, Salih Atakan DURAN, Halil Doğukan EROĞLU, Cüneyt UMUTLU, Hakan ŞİMŞEK, Turgut 
PINAR, Nezih ÖZUYAR, Hasan ÜNAL, İbrahim ÖZKARA, Alpaslan KOPARAL. 
 
TOPLANTIYA KATILAMAYANLAR: Mustafa Tunç SOYER, Erhan KILIÇ, Muhittin SELVİTOPU, 
Mustafa Şafak BARAN, Mustafa İDUĞ, Cemil TUGAY, Selim Utku GÜMRÜKÇÜ, Sabahattin UÇAR, 
Ali Rıza KÖÇER, Ali GÜL, Mithat TEKİN, Necati KIRMAZ, Mehmet ERİŞ, Rıdvan KARAKAYALI, 
Erkan ÖZKAN (Menderes Belediye Başkan Vekili), Mustafa KAYALAR, Gürsel RÜZGAR, Fatma 
ÇALKAYA, Ufuk YÖRÜK, Murat CİHAN, Seda ÖZTÜRE, İsmet ORHAN, Ali ENGİN, Adil KIRGÖZ, 
İsmail YETİŞKİN, Muammer Ekrem ORAN, Filiz CERİTOĞLU SENGEL, Nuri CAFEROĞLU, Hasan 
UYSAL, Ahmet İNANLI, Feridun YILMAZLAR, Sevgi KANDEMİR, İlkay GİRGİN ERDOĞAN, 
Selma KISA, Fatih TAŞTAN, Özgür Erman ÇAĞLAR, Aydın PEHLİVAN (Menemen Belediye Başkan 
Vekili), Yusuf DEMİRCİOĞLU, Galip ATAR, Hakan KOŞTU, Aşkın UYAR, Orçun ERSEZGİN, Mümin 
BAYRAM, Ali AYYILDIZ, Saliha ÖZÇINAR, Uğur DEMİREZEN, Sadık DOĞRUER, Hakan ERTANE, 
İlhan AVCI, Tarkan Fikret ÇALIK, Serkan ACAR, Eda KILIÇ, Nafiz KÜKLER, Serdar AKSOY, 
Alpaslan BİLEN, Mustafa GÖZLET (Urla Belediye Başkan Vekili). 
 
I. BAŞKAN TARAFINDAN MECLİSİN AÇILIŞI 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar, Sayın Meclis Üyeleri, İzmir Büyükşehir Belediyesi 
2023 Yılı Eylül Ayı Olağan Meclis Toplantımızın II. Birleşimini açıyorum. Toplantı yeter sayımız vardır. 
Şimdi Gündemin diğer başlıklarına geçiyorum.  
 
II. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERİN GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: İkinci Başlık için… Bu, Önergelerin Görüşülmesi başlığı… Sayın 
ÇAMUR? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım Gündem yayınlandı, Meclis Üyelerimize dağıtıldı. Madde 
başlıklarıyla görüşülüp oylanmasını öneriyoruz öncelikle. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hakan Bey? Cüneyt Bey? Kemal Bey? Değerli Arkadaşlar, 
Gündemimiz Meclis Üyelerimizin elinde olduğu ve önceden dağıtıldığı için madde başlıklarıyla 
görüşülüp oylanmasını oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 
1? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 1 ve 2 doğrudan. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Cüneyt Bey? Hakan Bey? Kemal Bey? 1 ve 2 no’lu Önergelerin 
doğrudan kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 3?  
GAMZE GÜL ÇAMUR: Acil kaydıyla, Hukuk. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Cüneyt Bey? Hakan Bey? Kemal Bey? Değerli Arkadaşlar, 3 no’lu 
Önergenin acil kaydıyla Hukuk Komisyonuna havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 
etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 4?  
GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk - Bütçe - Eğitim, Kültür acil kaydıyla. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Cüneyt Bey? Hakan Bey? Kemal Bey? 4 no’lu Önergenin acil 
kaydıyla Hukuk – Plan ve Bütçe – Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor Komisyonlarına havale 
edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 5?  
GAMZE GÜL ÇAMUR: Acil kaydıyla, Bütçe - Hukuk - Çevre - İklim Değişikliği Komisyonları. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bugün acilden gidiyoruz…  
GAMZE GÜL ÇAMUR: Evet bugün… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bugün acilden gidiyoruz yani. Perşembe günü çok çalışacak arkadaşlar, 
o anlaşılıyor. Peki, 5 no’lu Önergenin de acil kaydıyla Plan ve Bütçe – Hukuk Komisyonlarına… 
GAMZE GÜL ÇAMUR:  Hukuk… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hukuk… 
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GAMZE GÜL ÇAMUR: Çevre - İklim Değişikliğiydi. Dört Komisyonumuza… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Plan ve Bütçe - Hukuk - Çevre ve Sağlık - İklim Değişikliği ve 
Uyum Komisyonlarına havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile 
kabul edilmiştir, 6? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Bütçe – Hukuk, acil kaydıyla. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Cüneyt Bey? Hakan Bey? Kemal Bey? 6 no’lu Önergenin acil 
kaydıyla Hukuk – Plan ve Bütçe Komisyonlarına havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul 
edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 7?  
GAMZE GÜL ÇAMUR: Bütçe – Ulaşım, acil. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Cüneyt Bey? Hakan Bey? Kemal Bey? 7 no’lu Önergenin acil 
kaydıyla Plan ve Bütçe – Ulaşım Komisyonlarına havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul 
edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 8?  
GAMZE GÜL ÇAMUR: 8, 9, 10, 11, 12, Bütçe Komisyonu. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Cüneyt Bey? Hakan Bey? Kemal Bey? 8, 9, 10, 11 ve 12 no’lu 
Önergelerin acil, acil değil… 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Yani… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Normal olarak… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler) 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Tamam acil alalım… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bir dakika, 8 no’lu Önerge acil… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler) 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Alacaklar, onların hepsi görüşülecek yarın o yüzden. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Acil kaydıyla mı? 
KEMAL SEVİNÇ: Acil acil, acil kaydıyla… 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Tamam hepsi acil, öyle olsun. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tamam arkadaşlar, yarın görüşülecekse acil kaydıyla, 8? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım yarın Plan ve Bütçe’de bunların hepsi konuşulacağı, görüşüleceği 
için o yüzden “acil” diye söyleme gereği duymadım, yarın görüşülecek bu bütçeler. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tamam şerh düşelim, öyle bir talep var Meclis Üyelerinden. 8, 9, 10, 11 
ve 12 no’lu Önergelerin acil kaydıyla Plan ve Bütçe Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza 
sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 13? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 13, 14, 15, 16, 17, 18, İmar Komisyonu.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Cüneyt Bey? Hakan Bey? Kemal Bey? 13, 14, 15, 16, 17 ve 18 no’lu 
Önergelerin İmar ve Bayındırlık Komisyonuna havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 
etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 19? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 19, 20, 21, doğrudan oylansın. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Cüneyt Bey? Hakan Bey? Kemal Bey? Değerli Meclis Üyelerimiz, 19, 
20 ve 21 no’lu Önergelerin doğrudan kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 
Oybirliği ile kabul edilmiştir. 
 
III. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMİSYON RAPORLARININ 
GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Şimdi, III. Başlığımıza geçiyoruz Gündemimizin; Komisyon 
Raporlarının Görüşülmesi. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 5 tane Komisyon Raporumuz var, oybirliğiyle gelmiş, 5’i de geldiği şekliyle 
oylansın. 
HAKAN YILDIZ: Biriyle ilgili söz istiyorum. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hakan Bey buyurun. 1 no’lu Komisyon Raporuyla mı ilgili? 
HAKAN YILDIZ: Evet evet Sayın Başkan. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet, 1 no’lu Komisyon Raporuyla ilgili, 1 no’lu Komisyon Raporuyla 
ilgili AK Parti Grubu adına Hakan Bey söz aldı, buyurun Hakan Bey. 
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan, birinci maddedeki Komisyon Raporumuz biliyorsunuz İller 
Bankası’nın teminatı, 300 milyonluk bir Teminat Mektubu geçmiştir. Burada “Oybirliğiyle” Grubumuz 
desteği vermeye devam ediyor. Yani Belediyemizin bu anlamda talepleri, Ankara’dan gelen tüm talepleri 
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hızlı bir şekilde çözülmeye devam ediyor. Geçen Komisyonda hatta ilgili Daire Başkanımız “İZSU’nunki 
onaylandı bu niye gecikti?” diye sorduğumuzda bir istenen yazım ve teknik düzeltme olduğunu söyledi. O 
yüzden de Meclis’e gelmiş bir durum. Yani bir… Burada özellikle Cumhuriyet Halk Partisi Grubuna bir 
bildirmek amacıyla söz aldım Grubumuz adına. Bu anlamda bizim Cumhuriyet Halk Partisinin yönettiği 
İzmir Belediyesinin bu tür yatırımlara herhangi bir engelleme niyetimiz olmadığı gibi, gelen tüm bu 
noktadaki süreçleri de takip ederek oybirliği yapmaya devam ediyoruz. Bunun da kayıtlara geçmesi adına, 
Grubumuz adına söz almış bulunmaktayım, teşekkür ederim. (1 dakika) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, teşekkür ederim. Diğer maddelerle ilgili… 2 no’lu Komisyon 
Raporuyla ilgili söz aldığına göre… Komisyonlardan geldiği şekilde başkaca bir görüş yoksa… 1 no’lu 
Komisyon Raporu dâhil ve 5 no’lu Komisyon Raporu dâhil aradaki tüm Komisyon Raporlarının 
Komisyonlardan geldiği şekilde oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul 
edilmiştir. 
 
IV. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLİS ÜYELERİNİN MAZERETLERİNİN 
GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Toplantıya Katılmayan Meclis Üyelerimizin Mazeretlerinin 
Görüşülmesi. Mazeretlerin kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile 
kabul edilmiştir. 
 
V. GÜNDEM DIŞI KONUŞMA TALEPLERİ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Şimdi geldik Gündem Dışı Konuşma Talebi, var mıdır? Şerif Bey, 
Hüsnü Bey… Şerif Bey, önce Şerif Bey, buyurun Şerif Bey. “Ben istemiyorum” dedi. Yani, buyurun. 
ŞERİF SÜRÜCÜ: Peki. Sayın Başkan, Saygıdeğer Meclis Üyesi Arkadaşlarım... 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Şerif Bey, Şerif Bey 1 dakika… Değerli Arkadaşlar bir uğultu var. 
Sayın Hatibi dinleyebilmemiz için sessizliğe davet ediyorum, lütfen. Buyurun. 
ŞERİF SÜRÜCÜ: Sayın Başkan’ım… Sayın Başkan’ım, Saygıdeğer Meclis Üyesi Arkadaşlarım. Tabii 
önce ben bir teşekkür etmek için söz aldım. “İzmirim Kart” diye bir etkinliğe katıldım, onunla ilgili. Fakat 
Hakan Bey'in söylediğine de değinmeden olmayacak anlaşılan. Hakan Bey, her seferinde, “Biz oybirliği, 
Oybirliği”yle övünerek kendini sürekli anlatıyor. Ben de söylediğim zaman bana kızıyor arkadaşlar ama 
yani ne olur artık bunu, şeye… Temcit pilavı gibi döndürüp durmayın. Bugün bu krediyi herkes biliyor. 
İzmir'in aydınlık yüzlü insanları da biliyor, hemşerilerim de biliyor. 5 ay, 6 ay imzada tuttunuz, 
imzalamadınız yahu ve bu yüzden Metro 5 ay gecikiyor. Şimdi sürekli de Temcit Pilavı gibi her şeyi 
“Oybirliğiyle” deyip durmayın arkadaş yahu. Şimdi Saygıdeğer Meclis Üyesi Arkadaşlarım, Sosyal 
Hizmetler Dairesi Başkanlığının Kart Dağıtım Töreni’ne katıldım. Harika bir iş yapmışlar. İzmir'in yeni 
Şehir Kartı diye… Dezavantajlı kesimlere ayni yardım yapılırken, şimdi sosyal yardımlarda dijital devrim 
yapılmış arkadaşlar. Hemen neyi kapsıyor bu? Bu kartla gıda malzemeleri, hijyen malı alımı, yakacak, 
bot, mont, kırtasiye, çölyak ve fenilketonüri ürünleri bu kartla artık nakdi yardım elden vermek yok. Bu 
kartla tüm vatandaşlarımız… Sordum; “Ne kadar vatandaşımız faydalanıyor?” diye. 80 bin civarında 
kayıtlı varmış bu ara ara 100 bine kadar çıkıyormuş bu yardımlar. Arkadaşlar bir de bunun ikinci bir ayağı 
var. Sadece dezavantajlı hemşehrilerimize yardım değil, bir de… İkinci ayağı da “Esnaf” ayağı. Neden 
“Harika bir iş yapılmış.” dedim biliyor musunuz arkadaşlar? Bu projenin içerisinde, bu projenin içerisinde 
hipermarketler yok. Bu projenin içerisinde sadece ve sadece küçük esnaf var ve bütçesini sordum. Bütçesi 
2023 son çeyreği ve 2024 yılı toplam 483.7 milyon tutarında bir bütçe ayrılmış bu projeye. Ve bu proje, 
en büyük, en büyük şeyi de, devrimi de “Esnaf Devrimi” olarak nitelendirdim ben bunu. Çünkü, çünkü bu 
paranın tamamı küçük esnaflardan geçiyor. Kimler yararlanıyor burada? Mahalle bakkalları, kırtasiyeler, 
ayakkabıcı, kasap, manav, odun-kömür esnafı, giyim mağazası ve öğrenciler için ise kitap evleri, kahve 
dükkânları, kafeler, restoranlar dâhil İzmir Şehir Kart ile bu kesim, hem esnaf kesimi, hem de diğer 
halkımız bundan faydalanacaklar. Ben öncelikle bu kart ve bu projeyle ilgili Tunç Başkan’ıma, tüm İzmir 
Esnafı adına, Odalar Birliği adına Başkan’ıma canıgönülden teşekkür ediyorum. Esnaf için kim bir taş 
üzerine taş koyuyorsa, biz sırtımızda taşırız arkadaş. Bu anlamıyla çok çok teşekkür ediyorum kendisine, 
Sayın Başkan’ıma ve Başkan’ımın talimatıyla bu işi yürüten, sosyal projeleri yönlendiren Ulaş Bey’e de 
canıgönülden teşekkür ediyorum. Tüm Meclis’i saygıyla selamlıyorum. (4 dakika 13 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın SÜRÜCÜ’ye teşekkür ediyoruz, sağ olun. Başka bir… Başkaca 
bir… BOZTEPE, Sayın BOZTEPE buyurun… Cüneyt Bey buyurun. Önce Cüneyt Bey’e veriyorum, 



 9

sonra BOZTEPE siz de söz istiyor musunuz? Evet…  
CÜNEYT UMUTLU: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bugün kravatıyla gelmiş de, yani o… Buyurun. 
CÜNEYT UMUTLU: Başkan’ım şimdi bu konuyu 3-4 ay önce de yaklaşık dile getirdik, İzmir'in 
genelindeki tüm ilçelerimizi ilgilendiren bir konu. Muhtarlarımızdan özellikle bu şekilde talepler var. 
İlgili işte İlçe Belediye Meclis Üyelerimizden gelen talepler var. İZSU tarafından yapılan tamirlerden 
sonraki o üstyapı çalışmalarında İlçe Belediyesinin yetebildiği yerler var, yetemediği yerler var. Bu 
konuyla ilgili İZSU, eğer ilgili ilçelerle Fen İşleri Müdürlüğüyle bir irtibata geçip… Tabii ki tamamını 
İlçe Belediyelerinin yapması mümkün değil Başkan’ım, yetişemiyorlar çünkü ekipleriyle. Bir ortaklaşa da 
olabilir ya da bir çalışması var mı o üst yapıyla ilgili? Bilgilendirirlerse… Çünkü İlçe Belediyeleri de 
kendi aralarında bir hazırlık yapıyor. Orada bir koordinasyonsuzluk hissediyoruz, o anlamda bir talebimiz 
olacak, teşekkür ediyorum. (1 dakika 5 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, Cüneyt Bey'e çok teşekkür ederim, çok önemli bir konuyu dile 
getirdi. Bu konuda ben gerekli şeyi de arkadaşlarla görüşüp sağlayacağım. Evet, Sayın BOZTEPE 
buyurun. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri hepinizi sevgiyle selamlıyorum. Değerli 
Arkadaşlar... 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Arkadaşlar biraz sessiz olabilir miyiz? Biraz sessiz olabilir miyiz? 
HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın Başkan’ım, Meclis’teki Cumhuriyet Halk Partisi daha doğrusu… Ama 
Kemal Ağabey’i karıştırmayayım çünkü sizin her an ittifak olayı dağılabilir. Cumhuriyet Halk 
Partisindeki Arkadaşlarımıza lütfen söyleyin, siz Meclis’i yönetirken hep arkadan uğultu geliyor. Ama 
Tunç Bey yönettiği zaman ses gelmiyor. Size karşı bir saygısızlık diye düşünüyorum. Sayın Başkan, bu 
Meclis’te biliyorsunuz biz, AK Parti Grubu olarak Özgür HIZAL olsun, Grup Başkan Vekilimiz, Grup 
Sözcümüz Hakan YILDIZ olsun, ben olayım, biz birçok konularda öngörülerde bulunduk. Örneğin; ben 
bu Meclis’te daha önce yine söylediğim zaman dedim ki; “Sayın” dedim, “Mustafa ÖZUSLU Bergama 
Belediye Başkanı Adayı olacak.” herkes gülmüştü bana. Değerli Arkadaşlar, Bergama… Hatta 
Komisyon’da Ali Bey'e söylemiştim. “Aliciğim” dedim, “Bak” dedim, “Bergama’dan Belediye 
Başkanının Adayı olmak istiyorsun.” Mustafa ÖZUSLU arkadan dedim, böyle… O yarış şeyleri ne oldu? 
“Çıkıp geliyor” dedim. “Yok ağabey” dedi, “Mustafa Ağabey” dedi, “Bergama'da ne işi var, Karşıyaka 
olur.” dedi. Hayırlı uğurlu olsun. Biz ikinizi de destekliyoruz. 
ÖZGÜR HIZAL: Aday adayı ama… 
HÜSNÜ BOZTEPE: İkisini de destekliyoruz… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Aday adayı evet, “Aday adayı” dedim. İkisini de 
destekliyorum. Sayın Başkan, temsiliyet konusunda ben aslında bir şey söylemek istiyorum, burada 
birçok oluyor, birçok kez konuşuluyor. Mesela ben burada İzmir Büyükşehir Belediyesinde Çiğli ilçesini 
temsil ediyorum. Çiğli ilçesini de 42 bin oyla temsil ediyorum. Çiğli Belediyesinin Meclis Üyeleri, 
Cumhuriyet Halk Partisindeki arkadaşlarımız ise 11 bin kişi olarak temsil ediyorlar. Yani orada 6 kişi 
İzmir Büyükşehir Belediyesine geldi. Bu da Yasa’nın tabii ki… Seçimdeki sıkıntılardan dolayı diye 
düşünüyorum. Ben burada 42 bin kişiyi temsilen geliyorum. Yani 42 bin kişi bize oy vererek… Tamam, 
bana değil, partimize oy vererek burada temsil ediyorum. Bunu ben birçok kez dile getirdim gerçekten de, 
yıllar önce, daha önce Yerel Yönetimler Başkanlığı yaparken de yani bu adaletsiz oluyor. Yani Çiğli'de 
örneğin yüzde… Daha doğrusu oy söyleyeyim; 70 bin oy alıyor, bir tarafta 42 bin oy, bir tarafta 6 kişi 
seçiliyor, bir tarafta 1 kişi Büyükşehir’e. O yüzden burada bazen temsilden bahsederken bunlara dikkat 
edelim. Yine devam edeyim ben bu konudan. Mesela İzmir Büyükşehir Belediyesinde Cumhur İttifakı 
kişi başına 18 bin kişiyle burada temsil ediliyor arkadaşlarımız. Siz 11 bin kişiyle temsil ediyorsunuz. 
Bunu da hani ikide bir, işte biz 1,5 milyon oy aldık, biz de 1 milyon küsur bin oy aldık. Ama buradaki 
temsiliyet konusunda da buna da dikkatinize çekeriz. Devam edelim, evet, yani şöyle ki burada 
konuşurken, özellikle ben ayrım yapmıyorum. Bu Meclis’teki bütün arkadaşlarımız, AK Partilisi, 
CHP'lisi, MHP'lisi, İYİ Partilisi, DEVA Partilisi ve diğer eğer ki kafalarında başka düşünceler olup da, 
Cumhuriyet Halk Partisinden istifa etmeyip, hâlâ o düşünceleri Cumhuriyet Halk Partisinde ifade ederek 
bekleyen arkadaşlarımız da olabilir. O da ayrı bir konu. Hiçbirimiz, yol arkadaşlarıyız hepimiz… 
Hiçbirimiz birbirimizin rakibi değiliz. Burada hepimiz, işte o seçildiğiniz oylarla ilgili de konuşuyorum. 
Hepimiz “İzmir'i temsilen, İzmir'e ne yapabiliriz?” düşüncesiyle burada hareket etmeye çalışıyoruz. Sayın 
Başkan, geçen Meclis’te Sayın Büyükşehir Belediye Başkanımız, Sayın İl Başkanı için, “Kıymetlimiz” 
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demişti. Doğrudur. Hatta o günü sözlerimi çok dikkatli kullanmaya çalıştım. Murat AYDIN, Sevgili 
Başkanımız, Grup Başkan Vekili Cumhuriyet Halk Partisinin. Cumhuriyet Halk Partisi'nin 100. Yılının 
kutlandığını söyledi, çok doğru. Aslında 104 yıl. Çünkü; Mustafa Kemal ATATÜRK Sivas Kongresi'ni 
Cumhuriyet Halk Partisinin ilk Kurultayı diye kabul eder. Ama bizim Anadolu'da da olur ya. Çocuklar 
doğduktan sonra askere biraz daha yaşı olgunlaşsın, 21, 22 yaşında küçük yazarlar. Muhtemelen beni de 
öyle küçük yazmışlar. Bundan dolayı Cumhuriyet Halk Partisi'nin 100. Yılını kutlarım. Ama İzmir gibi 
yüzü batıya dönük bir ilin, İl Başkanı, Cumhuriyet Halk Partisinin İl Başkanı, kendisinin sosyal demokrat 
olduğunu iddia eden bir Partinin İl Başkanı şöyle diyor konuşmasında; “Ağzının payını verip 
oturuyorlar.” Yani oysa burada bu cümleyi, bu kelimeyi ne Cumhuriyet Halk Partisi Grup Başkan Vekili, 
ne de diğer hiçbir siyasi partinin hiçbir buradaki, hiçbir Meclis Üyesinin ben kullanmayacağına 
inanıyorum. Olabilir, arkadaşlarımız gerekli cevabı veriyor olabilir. “Arkadaşlarımız orada düşüncelerini 
ve partimizin düşüncelerini söylüyor.” diyebilirler. Bundan dolayı bunu söylemiyor ama “Onun ağzının 
payını verip oturtuyorlar, oturtuyorlar.” Bak aynen böyle. Şimdi çok çirkin bir sözcük, çok çirkin bir söz. 
Kendisine bunu iade ediyorum ben ve devam ediyorum Sayın Başkan’ım. Gelelim Sayın İzmir 
Büyükşehir Belediye Başkanımızın “Kıymetlimiz” demesine. Olabilir, bu sizin düşünceniz. Bilirsiniz, 
bütün canlıların, tabiattaki bütün canlıların kıymetlisi vardır. Aslanın da vardır, akrebin de vardır, kurdun 
da, kuşun da, sincabın da ve insanların da. Bir anne-baba… Hepimizin çocukları hepimizin kıymetlisidir. 
Ta ki o çocuk kötü yola düşmüş olsa bile, ta ki o çocuk arsızlık, hırsızlık, yolsuzluk, yobazlık, başka 
başka başka şeyler… Ne yaparsa yapsın. Sonuçta o çocuk bizim çocuğumuz ve bizim kıymetlimizdir. 
Bundan dolayı Sayın İzmir Büyükşehir Belediye Başkanımız Sayın Tunç SOYER'e kıymetlisini kendisine 
ne diyeyim, nasıl söyleyeyim cümleyi? Kendisine yakıştırıyorsa kutluyoruz, dediği gibi Sayın 
Başkanımızın helali hoş olsun. Kıymetlisi, onun kıymetlisi olsun, bizim kıymetlimiz değildir, olamayacak 
da… Sayın Başkan, Değerli Başkan, burada daha önce ben, bir, Yeni Foça'da bir cüruf toplama alanıyla 
ilgili birkaç söz söylemiştim. Daha doğrusu Erhan Ağabey, cürufla ilgili bir konuşma yapınca o an aklıma 
geldi ve söyleme gereği duymuştum. Geçen yine basında gördüm, Çevre Kontrol Daire Başkanının 
görevden alındığını. Alabilir, kendisinin çalışma alanıdır ama konuşulan öbür sözcüklerin çok kötü 
olduğunu düşünüyoruz. Yani burasıyla ilgili imza vermediğinden dolayı ve bundan dolayı görevden alındı 
gibi basında okuduk. Ben hakikaten de basından okudum görevden alındığında. Hatta bir gün sonra 
öğrendim. Belki yeni gelen arkadaşımız daha iyi bu işi yapacaktır, bilemeyiz. Ama imza atmadığı için 
görevden alındıysa bu çok, çok yanlış bir şey. Şimdi ben orayla ilgili birkaç cümle daha söyleyeyim; 
Değerli Arkadaşlar 2000… 31/12/2023 yılına kadar Çevre ve Şehircilik Bakanlığında oradaki cürufların 
kaldırılması için Çevre ve Şehircilik Bakanlığından izin alınmıştır. Burada arkadaşlarımız konuyu bilir. 
İzmir Büyükşehir Belediyesinin Bürokratları bu işi çok iyi bilir. Yani oradaki izinleri, 31/12/2023 yılına 
kadar oradaki cürufların tamamen oradan kaldırılarak ve orayı tabii bir zemine, eski haline getirilmesi için 
izin alınmıştır. Bu olmadığı gibi burada hâlâ Cüruf Toplama Merkezi olarak kullanılmakta ve üstüne 
üstelik buraya ruhsat alınmaya, verilmeye çalışılıyor. Bunu ben burada bir kez daha hatırlatayım. Diğer 
sponsorluk konularına çok fazla da girmeyeceğim. Zaten o zaman da söyledim. Temenni ediyorum böyle 
bir şey olmaz. Kendisinin çevreci olduğunu iddia eden İzmir Büyükşehir Belediye Başkanımız Tunç 
SOYER olsun, özellikle de kendisine çok büyük saygı duyduğum Genel Sekreter Sayın Barış Bey'e de bu 
konuda, Barış KARCI Bey’e de inanıyorum, güveniyorum. Hele hele kendisinin çok çok çevreci 
olduğunu iddia eden Başdanışman Güven EKEN Bey’e de burada bir hatırlatmak isterim. Çünkü 
yıllardan beri kendisini duyarız, ederiz basında, çevreyle ilgili duyarlılığını. Bu konuyu da bu şekilde 
geçelim. Sayın Başkan son kez şunu söyleyeyim; burada ben bugün bekliyorum sizden veya da ilgili 
arkadaşlar kimse. Bu Çiğli’deki konuyla ilgili alana gittiğim zaman orada da gördük ki, herhangi bir… 
Yani Büyükşehir’de miydi kontrol? Yapıldığına dair bize bilgi gelmedi. Bize bilgi derken ben ilgili 
Belediyesine sordum. Orada oturan arkadaşlara sordum, “Gelen, giden oldu mu?” diye. Bunu ben Sayın 
Başkan'a o gün izah etmiştim, arz etmişim, kendisi de not aldı. Burada gerçekten çok büyük bir felaket 
yaşanabilir yarın öbür gün, burada çok büyük bir kayma olabilir. İşte geçen gün gördük Libya'daki, dün 
ve evvelsi gün Libya'daki olayları. Burada… Çünkü yukarıdan çok büyük tonajlı kamyonlar geçiyor, 
büyük kamyonlar, otobüsler geçiyor, yolcu otobüsleri geçiyor ve üst tarafta, yani tahminen bir hemen 
yolun üstünde 300-500'den fazla konut var. Bununla ilgili İzmir Büyükşehir Belediyemizin herhangi bir 
çalışması oldu mu? Aynı burası da daha sonra demeyin ki, aynı Örnekköy gibi bir sorun çıkarsa bizim 
üstümüze atmayın. Biz şimdiden size söylüyoruz, şimdiden sizi uyarıyoruz. Hepinize sevgiler saygılar 
sunuyorum. (10 dakika 1 saniye) 
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MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, Sayın BOZTEPE’ye teşekkür ederim. Başkaca söz almak isteyen 
arkadaşımız… Hakan Bey buyurun. 
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri, tabii Gündemi çok uzatmak arzusunda 
olmasak da hem Grubumuz adına gelen birtakım ithamlar, hem de alışkanlık haline getirilen bazı 
yaklaşımlara cevap vermek zorundayız. Grubumuz adına da söz alan Meclis Üyesi oybirliklerimize ve 
ortaya koyduğumuz tavırla ilgili alışıla gelmiş bir tavrı var zaten. O anlayış iyi ki Grubunuzun tamamına 
hükmetmiyor. Çünkü Sayın Tunç SOYER her seferinde bu anlamda ortaya koyduğumuz olumlu tavırlara 
teşekkür etme nezaketi göstermiştir. Ümit ederim, o nezaket dersini de Cumhuriyet Halk Partisi Grubunda 
kendisine verirler. Ama kendisinin biz tavrının ne olduğunu farkındayız. Biz o bakışlarla siyaset 
üretmedik. O bakışların da bu kentte hakim olmasını hiçbir zaman kabul etmiyoruz. Bu kentte doğduk, bu 
kentte büyüdük, bu kentin tüm sokaklarında yetişmiş Cumhuriyet Halk Partili, AK Partili, MHP'li, İYİ 
Partili Arkadaşlarımızdan oluşan bir Meclis’te mesele İzmir olduğunda bir bütünlüğü, bir birlikteliği 
sağlamak zorundayız. Ancak üzülerek görüyorum ki, ayrıştırıcı ve farklı bakış açısı bu Meclis’te her 
seferinde dile getirdi. Bu konuda istikrarlı kendileri ama biz onun bakışıyla bu kentin sorunlarına 
yaklaşmıyoruz, yaklaşmayacağız da. Ve bugüne kadar da tüm meselelerde objektif bir şekilde sorunları 
ortaya koymaya çalıştık. Bizim %96'ya yakın oybirliği yapmamızın bu kentin kimliği açısından da çok 
kıymetli olduğunu düşünmekteyiz. Hayır dediğimiz konular nelerdi? Bu konuları da kendisinin 
irdelemesini isterim. Ama Esnaftan ve Esnaf Birliğinden bahsettiğinde mesela bir “S” Plakasını çalışsın 
gelsinler. Yani 2 yıl önce Adalet ve Kalkınma Partisi “S” Plakaları buradan geçerken neden hayır dedi? Ve 
o gün yaklaşık 50-55 bin Dolar’a bu plakaları sattığınız 420 tane vatandaşın… Pardon, 280 tane 
vatandaşımız hangi mağduriyeti yaşıyor? Kapıda hangi pankartları açıyor ve çıkıp bu Meclis Kürsüsünde 
onlarla ilgili, onların mağduriyetiyle tek kelime edebildiler mi? İlk önce buna baksınlar. Maalesef 
edemediler. Peki, biz o gün niye hayır dedik? İşte bu sorunu gördüğümüz için hayır dedik. Yine geçen 
kiralamayla ilgili gelen meseleye de hayır dedik. Çünkü 2 yıl önce 50 bin Dolar’a süresiz sattığınız 
plakaları, 60 bin Dolar’a, yaklaşık kur farkıyla söylüyorum net bir rakamla, 10 yıllık kiralama teklifi 
yapıyorsunuz ve bir sürü insanı mağdur ediyorsunuz. Biz o gün de hayır dedik, bugün de hayır dedik; ama 
hayır dediğimiz son Meclis Oturumu’nda Erhan Bey de ben de dedik ki, Grup Başkan Vekilimiz de; 
“Çözümü gerçekçi getirin, tartışalım ve çözelim.” Siz 280 tane “S” plakası sahibi kardeşimizi mağdur 
edecek Karara evet verdiniz. Ondan sonra esnaf dostluğunu falan bir kenara park ediniz. Şimdi, madem 
söz almışken geçen Pazartesi günkü Dilek ve Temennilerde bu Meclisin prensibi olarak karar aldığımız 
için ikinci söz hakkı vermediğimiz için eksik kalan bazı hususlarda da ifadelerimi tamamlamak isterim. 
Biraz önce Hüsnü Bey yine konuya değindiler… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler 
ve sözler) Hayır, hayır, hayır… Devam edin siz, buyurun, buyurun. 
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan, geçen Pazartesi günkü Meclis Oturumumuzda Özgür Bey de, Hüsnü 
Bey de yaşadığımız İZBETON ve kooperatif ilişkileri üzerinden net birtakım tanımlar ortaya koyduk. 
Bundan tabii ki ismi geçen o günkü Kooperatif Başkanı, bugün İl Başkanınız olması nedeniyle birtakım 
hassasiyetler taşıyabilirsiniz. Ancak, Sayın Grup Başkan Vekilinizin çok net kullandığı ifadeler var. 
Dediler ki; “Bir kooperatifin başkanı sadece, sadece bir Kooperatifin Başkanı değil.  Bugün imza yetkisi 
olmadan imzalayan bir Kooperatifin Başkanı. İmzaladığı günün ertesi günü Başkan Yardımcısına şirket 
kurdurup kendi adresini gösteren bir Kooperatifin Başkanı ve maalesef ve maalesef İZBETON’la arasında 
Protokol yaparken teminat mektubu olarak sadece mektup vermeyip, kooperatif senedi verecek kadar, o 
şirketin senedini verecek kadar… Kooperatif değil düzelteyim, şirketin senedini verecek kooperatife izin 
veren ve birtakım ilişkilerin girift belgelerle ispatlanmış bir Kooperatifin Başkanı. Peki, o kooperatifin 
ürettiği sorunlar da tutanaklarla tespit edilmiş, maalesef bir Daire Başkanlığını kapatacak bir sürece kadar 
giden bir sürecin içerisinden geçen bir Kooperatifin Başkanı.” Doğal olarak öyle sıradan bir Kooperatifin 
Başkanı değiller. Yine Sayın Grup Başkan Vekilleri biraz sonra bana cevap verecekler biliyorum. Ümit 
ederim sordum şu soruya cevap verirler. Çünkü dediler ki Pazartesi günü; “Burada ne sorduysanız cevap 
verdik.” Bakınız ben iki tane bir soru sordum. Bunu üç kere sordum, şimdi dördüncü kez soruyorum, 
daha hâlâ bir cevap alamadık. Pazartesi günü zaten bunu Erhan Bey'le biz yazılı olarak da zaten artık Yazı 
İşleri’ne vereceğiz. Dedim ki; “Bizim İZBETON'a verdiğimiz yetkide, Protokolde 27. ve 21. 
maddelerdeki devir yetkileri bizim ilgili İdarelerimiz tarafından İZBETON'un bu kooperatifine geçerken 
onaylanmış mı, onaylanmamış mı?” Bakın çok basit, çok sade, çok yalın bir soru. Şimdi “Muhatap aldık, 
cevap verdik” diyen Sayın AYDIN'a soruyorum, lütfen beni muhatap alıp bu soruma cevap veriniz. 
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“Bizim her türlü soruyu cevaplamak boynumuzun borcu.” diyen Sayın AYDIN lütfen bu borcunuzu da 
ödeyiniz. Çünkü çok net bir soru sorduk. Dedik ki, İZBETON'un devir yetkisi yok, bizden onay almamış, 
çift imzalı varken tek imzayla yürümüş yani Belediyemizin tanıdığı tüm hukuki yolları yok saymış bir 
İZBETON Genel Müdürünüz var. Lütfen bunu cevaplayın. Deyin ki; “Hayır Hakan Bey siz 
yanılıyorsunuz. Biz bu devri yaparken İZBETON bize sormuş. Biz de İZBETON'a 21. maddede 
taşeronla, 27. maddede devirle ilgili maddeleri işletmişiz ve Sayın Tunç SOYER'in de imzası olarak ilgili 
Genel Sekreter, Genel Sekreter Yardımcılarımızın imzası kapsamında biz bu yetkiyi onaylamışız.” deyin, 
belgeyi bize getirip Grubumuza teslim edin. Ben de çıkayım, diyeyim ki; “Sayın AYDIN'a teşekkür 
ederim, kamuoyunu net aydınlattıkları için bu anlamda kamuoyunu bilgilendirdikleri için teşekkür 
ederim. Böyle bir tartışmanın bu anlamda herkes de görmüş oldu ve bu yetki devrini biz yapmışız.” 
diyeyim. Şimdi bunu hangi sıfatla soruyorum? İZBETON'a yetkiyi oybirliğiyle… Hani oybirliğini 
önemsemiyorsunuz ama oybirliğiyle vermiş bir partinin Grup Sözcüsü olarak soruyorum, oybirliği 
yapmış bir Meclisin Üyesi olarak soruyorum, bu Meclis Üyesinin, benim Yasal sorumluluğum 
kapsamında oybirliği verdiğim oyumun temsilcisi olarak soruyorum. Yani bazı arkadaşlar kalkıyor ya 
“Demokrasi” diyor, “Özgürlük” diyor, “Çoğulcu Demokrasi” diyor, bakın tüm hakkımı kullanıyorum. 
Fakat üç kere sordum, bir kere cevap almadım. Çok samimi şekilde, bu anlamda ben Sayın AYDIN'ın bu 
soruları cevaplamasını bekledim. Tabii ki anlayabiliyorum, cevaplaması zor olan bu soruları 
cevaplayamayabilirler. Bu anlamda dönerler, başka yere girerler, oradan çıkarlar, uzatırlar, getirirler, 
siyasettir, saygı da duyuyorum ama o yüzden artık biz bunu yazılı hale getirdik. Bunu belgeleriyle umut 
ederim, Pazartesi günü teslim edeceğiz. Yasal süre içerisinde Belediyemizin ilgili birimleri bize yazılı 
olarak verecektir. Ancak burada bunu cevaplamayıp, “Her türlü soruyu cevaplarız boynumuzun borcu” 
demeyelim, “Muhatap alıp cevapları verdik.” demeyelim. Doğal olarak, “Niye bu konu bu gündemde 
sürekli tutuluyor?” diye soran Cumhuriyet Halk Partili Değerli Meclis Üyelerimize tekrar hatırlatmak 
isterim. Bizim yetki verdiğimiz yer bu Meclisten geçmiştir. Doğal olarak bu Meclisin konusu olur. Doğal 
olarak oradaki vatandaşlar bu yerlerini Belediyeye güvenerek tapularını devretmişlerdir, arsa sahipleri 
için söylüyorum, bu Meclisin konusu olur. Doğal olarak tanıtım toplantılarına katıldığınız kooperatife her 
türlü desteği vererek zaten Pazartesi günkü de Sayın Tunç SOYER'in, “Kıymetlim” diye ifade ettiği o 
kooperatif modeli Türkiye'ye örnek olacak modeli tartıştığı için de, o modelin içerisindeki bu evrakların 
problemlerini dile getirmek bu Meclisin Gündemi tabii olacaktır, olmaya da devam edecektir. Siz işinizi 
doğru yaparsanız %96 oybirliği yaptığımız gibi birçok konuyu objektif değerlendirir, oybirliği yaparız. 
Ama hayır verdiğimiz konular bu kentin o kadar temel sorunları ve problemleriydi ki ve bununla ilgili 
maalesef çıkıp da ortaya koyduğumuz tezlere karşılık gerçekçi bir savunma maalesef bugüne kadar 
göremedik. İşte somut örneği, tekrar ediyorum ve sözümü bitiriyorum. “Ben ve yaptığımız Protokoldeki 
iki maddenin işletilip işletilmediği, Belediyemizin Bürokratları tarafından buna yetki verilip verilmediği, 
Sayın İZBETON Genel Müdürünün yetki aşımı yaparak çift imza ile yapabileceği bir Protokolü, yapmak 
zorunda olduğu bu Protokolü tek imza ile yapıp yapmadığı” sorularını Sayın Cumhuriyet Halk Partisinin 
Grup Başkan Vekili Murat AYDIN'dan bekliyorum. Ümit ederim cevaplayabilirler, saygılar sunuyorum. 
(9 dakika 32 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki teşekkür ederim. Değerli Arkadaşlar, bu Gündem Dışı Konuşma 
Talepleri tabii ki adı üzerinde bizim Gündemimizde olmayan konuşmalar üzerine tecelli ediyor, doğrudur 
da. Çünkü İzmir'in Gündeminde olan şeyler Meclisin de Gündemindedir aslında ama bizim kendi 
Gündemimizin dışında bir konu olduğu için onu ayrı bir maddede mütalaa ediyoruz ve değerlendiriyoruz. 
Fakat şunu yapmamamız gerekir; işi gerçek bağlamında tutmak mecburiyetindeyiz. Yani Sayın İl 
Başkanımızın, İl Başkanı olmadığı bir dönemdeki işleri, icraatları, faaliyetleri eleştirilebilir, bir itirazım 
yok. Ama o zamandan, o zaman bağlamından kopararak, sanki “O işleri yaptığı dönemde İl 
Başkanı’ymış” gibi ya da “Sayın İl Başkanınız bunları yaptı” gibi değerlendirirseniz, o zaman o işin 
tamamıyla ilgili bağlam kopmuş olur. Tabii ki, kıymetlimizdir, Sayın İl Başkanımız ve kıymetlimiz 
olmaya devam edecektir. Aynı şekilde Sayın İYİ Parti'nin İl Başkanı da, Sayın AK Parti'nin İl Başkanı da 
ve Sayın Milliyetçi Hareket Partisi'nin ve DEVA Partisi'nde İl Başkanları kendileri açısından son derece 
kıymetlidir ve kıymetli olmalarından doğal bir şey olamaz. Siyasi literatürde, siyasi konjonktürde İl 
Başkanı kimi temsil eder? O ilde, o partinin en yüksek tüzel kişiliğini temsil eder. Eğer bizim aidiyetimiz 
gereği, biz o tüzel kişiliğe sahip çıkmazsak partililik görevini yerine getirmemiş oluruz. Dolayısıyla 
buradaki Sayın Başkanımızın da Sayın Grup Başkanımızın da Sayın Grup Üyelerimizin de ve benim de 
bu hassasiyetimi lütfen doğru algılayın ve bu hassasiyetin hepimiz için geçerli olduğunu da kabul edelim. 
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Hani diyordu geçen yine konuşmada AK Partili Arkadaşınız Hatip “Hani eviniz camdan ise komşunuza 
taş atmayın.” Evet, bu güzel bir söz, biz de zaman zaman bu teşbihte bulunuyoruz. Ve hepimizin buna 
dikkat etmesi gerektiğini söylüyoruz. Yani zamanından bağımsız, geçmişe dönük birtakım şeyleri getirip 
konuşursak, zaten dediğim gibi o bağlamdan çıkar. Yoksa hiç kimse eleştiriden vareste değil. Her 
eleştiriye de cevap verme kabiliyetimiz, muktedirliğimiz ve gücümüz elbette var, bu olabilecektir. 
Meclis’te, ben Meclis’i yöneten bir arkadaşınız olarak o bağlamlara dikkat edilmesi gerektiğini ve 
üslubun tabii ki önemli olduğunu bir kez daha söylemek isterim. O açıdan bunlara dikkat edersek 
sanıyorum daha doğru bir müzakere yapmış olabiliriz, daha doğru bir eleştiri yapmış oluruz. Ayrıca, 
ayrıca Gündem Dışındaki söz alan arkadaşlarımız, hepsine veriyoruz. Gündem Dışında şöyle bir şeyimiz 
var, eğer arkadaşlar bakın… Yoksa bitmez tabii bu iş. Bir hakaret ve sataşma yok ise, ciddi bir sataşma 
yok ise, hakaret ve sataşma yok ise, ciddi bir sataşma yok ise ben, Başkanımız da Gündem Dışı Konuşma 
Taleplerinde ikinci kere söz hakkı vermiyoruz. Doğru da bu yani, bu yanlış bir uygulama değil.  
SALONDAN: Sataşma var… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hayır sataşma… Ne sataşma var? Onu soracağım size. Siz el kaldırın… 
Ben sataşma olduğunu görsem veririm zaten size o hakkı. Şimdi cevap… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Hayır… Arkadaşlar ben görmedim. Tamam, şöyle bir 
şey… Cuma günkü Meclis’te pekala söz alıp tekrar bu arkadaşımız bu görüşlerini vaaz edebilir, burada 
sıkıntı yok. Ben bu kuralı bozmak istemiyorum. Ama dediğim gibi bakın Meclis’in huzurundayız, ben bir 
sataşma görmedim. 
SALONDAN: Uygundur Başkan’ım, Cuma günü…  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Cuma günü, Cuma, tabii Cuma günü… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Ya çünkü, çünkü şey de Hakan Bey de Pazartesi’nin 
cevabını Çarşamba verdi burada. Dolayısıyla eğer bu prensipte gidersek, bu prensipte gidersek, götürürüz, 
gayet de iyi gider hiç söz hakkı sınırlaması olmaz, bir de bildiğiniz gibi Gündem Dışı Konuşma 
Taleplerini 10 dakikayla ben sınırlıyorum. Yeterli zaten Gündem Dışı’nda 10 dakika, yetiyor, fazlasıyla 
yetiyor. Hatta aynı anda 5, 6, 7 konu işlenebiliyor bu 10 dakikada. Adı üzerinde Gündem Dışı. Sayın 
AYDIN, buyurun. Evet, başka söz isteyen yoktu… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bilmiyoruz, buyurun. 
MURAT AYDIN: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri hepinizi saygıyla selamlıyorum. Tuhaf gelmiş 
olabilir ama bir daha söyleyelim. Sayın İl Başkanı, Cumhuriyet Halk Partisi'nin İl Başkanı hepimizin 
kıymetlisidir. Cumhuriyet Halk Partisi'nin her ferdi, Cumhuriyet Halk Partisi'nin her ferdi için kıymetlidir. 
Eleştiriye sözümüz yoktur; eleştiriyi dinler, cevaplamaya çalışırız. Ama işi başka mecraya sokmak 
gayretine, laf arasında, laf çarpma çabasına da izin vermeyiz ve bunun da farkında olduğumuzu dile 
getirmek isterim. Kimsenin çocuğu kötü yola düşmüş değildir. Kimsenin çocuğu arsızlık falan da yapmış 
değildir. Lafı bir yerden getirip, üstü örtülü hakarete varan sözleri söylemek kimseye yaraşmaz, bu 
Meclis’e de yaraşmaz. O yüzden buna gerek yok. Sayın İl Başkanı’nın söylediği bir sözü üslup olarak 
eleştirirken çok daha ağır bir üslupla cevap vermek hiç doğru değildir. O yüzden her eleştiriyi dile getirip 
anlatmaya çalıştıkça, arkadaşların bu tavrı oldukça, biz de cevap vermeye devam edeceğiz. Şimdi bu 
“Cüruf Tesisi” meselesiyle ilgili bir kısa bilgi vereyim Sayın Meclis’e ve bu konuyu gündeme getiren 
arkadaşlara. Şimdi, Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanlığı ilgili firmanın bu bölgedeki lisansını 
Ocak 2021 tarihinde iptal ediyor. Bunun üzerine Ekim 2021’de de İzmir Büyükşehir Belediyesi bu alanla 
ilgili lisans iptali yapıldığı için burayı kapatma kararı veriyor. Daha sonra ilgili firma 2021'de Bakanlığa 
bir iş planı veriyor ve bu sahadaki cürufu bertaraf edeceğine dair bir program dile getiriyor, programdaki 
takvim de elimde var. Bunun üzerine ilgili firma bu programı yani Bakanlığa verdiği taahhüdün gereğini 
yerine getirebilmek için orada bir faaliyet yapması gerektiğini dile getirerek, İzmir Büyükşehir Belediye 
Başkanlığından bu konuda ruhsat başvurusu yapıyor. Bu ruhsat başvurusu henüz incelemede ve imza 
aşamasına gelmedi ki imzalamadı diye bir Daire Başkanı görevden alınsın. Henüz bu konu İzmir 
Büyükşehir Belediyesi'nde çalışılıyor ve ilgili bilim insanlarından görüşler, raporlar alınma aşamasında. 
Dolayısıyla bir olayla başka bir olayı birleştirip, oradan da başka bir yorum çıkararak bir düşünce üretme 
faaliyetinin altında gerçek bilgi yok. Bunu anlatmaya çalışıyorum. Dolayısıyla İzmir Büyükşehir 
Belediyesinin bütün eylem ve işlemleri hukukun, İdarenin, Merkezi İdarenin denetim ve kontrolü altında. 
Nitekim ilgili firmada bu bertarafla ilgili ve geri dönüşümle ilgili faaliyetlerini Çevre Şehircilik 
Bakanlığı'nın denetimi altında ve onun kontrolüyle yapacağını dile getiriyor ve zaten de bunun üzerinden 
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hareket ediyor. Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri, şimdi dönüp dönüp aynı şeyi tartışıyoruz, ben de 
aynı şeyi cevaplamaya devam ediyorum. Hakan Bey'in sorduğu sorulara daha önceden de cevap verdim, o 
yüzden “Hani üç kere sordum, cevap alamadım, dördüncüyü soruyorum, bu sefer bari cevap verin” 
demesini doğrusu yadırgadım. Tabii anlıyorum, anlamak istemeyene hiçbir söz kâfi değildir. Ben ne 
söylersem söyleyeyim, o kendi bildiğini, kendi yorumladığını anlatmaya veya anlamaya devam edecek, 
buna yapabileceğim bir şey yok. Ama “Sorduklarıma cevap vermedin.” sözünü doğru olmadığını dile 
getiririm. Şimdi daha önceden de söyledim. Burada karmaşık bir hukuki süreç var ve bu karmaşık hukuki 
sürecin, teknik hukuki değerlendirmesini burada dilerseniz anlatırım çok uzun süre. Ama buradaki sorun 
şu; karşımızda bir kooperatif, bir kamu tüzel kişiliğinin hissedarı olduğu, büyük ortağı olduğu tamamına 
yakınının ortağı olduğu bir şirket ve İzmir Büyükşehir Belediyesi Kurumu var. Bu üç Kurum arasındaki 
ilişki hem Kooperatifler Hukukunun, hem Borçlar Hukukunun, hem Şirketler Hukukunun, hem de Kamu 
Maliyesinin ve Belediye Mevzuatının konusudur. Burada iki dakikada anlatıp, bunun neden böyle 
olduğunu kendisine izah etmek zor olabilir. Ama şunu söyleyeyim, kendisi şöyle bir çıkarımda bulunuyor, 
diyor ki; “Ben şu şu maddeleri okuyorum, bu maddelerden bu yorumu çıkarıyorum, şimdi de soruyorum; 
bunları yaptınız mı?” Ben de kendisine bir daha söylüyorum; yaptığınız yorum yanlış, çıkış noktanız 
yanlış, çıkış noktanız yanlış olduğu için sorduğunuz soru yanlış. Sözleşmeyi böyle yorumladığınız için 
böyle sorular soruyorsunuz. Anlatmaya çalıştığım basitçe budur ve her söylediğimde de aynı şekilde 
anlatmaya çalıştım. Bir keresinde sözümü yarım bırakmak ve Meclisi kapatmak zorunda kaldığınız bir 
Oturum da oldu bu konuyu anlatmaya çalıştığım. İzin vermediler anlatmama. Ama tekrar anlatayım, bir 
daha söyleyeyim. Sözleşmenin hükümlerini yanlış yorumluyorsunuz, sözleşmenin hükümlerinden 
çıkardığınız yorumlar ve sorular yanlış. Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri, Çevre Şehircilik Bakanlığı 
ya da Merkezi Yönetim, Belediye Yönetimlerinin yani Yerel Yönetimlerin İdari Vesayet Makamıdır. Bu 
şu demektir; Belediye Yönetimlerinin bütün eylem ve işlemleri Merkezi Yönetim tarafından denetlenir. 
Bu da yetmez, Türkiye Büyük Millet Meclisi adına kamu harcamalarını denetleyen Sayıştay, Yargısal bir 
denetimle kamu harcamalarını ve Belediyenin harcamalarını da ayrıca denetler. Bu da yetmez, Türk 
Ticaret Kanunu ve Kooperatifler Kanunu Hükümlerine tabi olan bu olayda, bir parçası bu kısımda olan bu 
olayda hem ilgili kooperatifin üyeleri, hem de şirketin ortakları ve yöneticileri bu hukuk, bu tartışmayı 
özel hukuk uyuşmazlığı olarak da yargı önüne getirebilirler. Her seferinde şunu söylüyoruz; bütün eylem 
ve işlemlerimiz denetim altındadır ve biz hiçbir zaman hesap vermekten, denetlenmekten, 
sorgulanmaktan yana bir şikâyet dile getirmedik. Dile getirdiğimiz şey şu olmuştur her zaman; bu 
sorgulamanın adil, dürüst ve şeffaf yapılmasını ve herkese yapılmasını, hangi parti tarafından 
yönetildiğine bakılmaksızın her Belediyeye yapılması gerektiğini talep ettik her defasında. Bu konuda da 
aynı şey söylüyoruz. Hatırlarsınız bu konunun tartışıldığı Meclis Oturumu’nda dedim ki; “Bu kadar 
karmaşık bir hukuki uyuşmazlığı İl Müdürü’yle tartışmayalım, tartışmayalım. İl Müdürü bu konuda bir 
yorum, bir hüküm, bir yargısal karar veremez.” Bunu anlatmaya çalıştım her defasında. Şimdi yine 
anlatıyorum, aynı şeyi söylüyorum yine. Sözleşme hükümlerini ve buradaki ilişkiyi, hukuki ilişkiyi yanlış 
değerlendiriyorsunuz, yanlış değerlendirdiğiniz için yanlış sonuçlara varıp, yanlış sorular soruyorsunuz. 
Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyeleri, Cumhuriyet Halk Partisi 100 yaşını geçmiş bir Partidir. Bu 
Partinin İl Başkanı’nı, Belediye Başkanı’nı, Üyelerini, seçmenlerini alaya almak, kinayeli sözlerle 
yaklaşmak, onların eylem ve işlemlerinin altında, açık ve ortada olan eylem ve işlemleri altında başka bir 
mesele varmış gibi dile getirmeye çalışmak kimseye yakışmaz, kimseye yakışmaz. Ve bu Meclis’te, bu 
Meclis’te bütün siyasi partilerin, bu Meclis’te bulunan bütün siyasi partilerin İl Başkanları ya da 
Yöneticileri hakkında bu düzeyde ve bu şekilde bir tartışmayı hiç kimse açmadı kendilerinden başka. 
Dertler… Dert, kamusal faaliyetlere temas eden, kamu kaynaklarına temas eden eylemleri ve davranışları 
sorgulamaksa bunlara ilişkin cevapları verdik, veriyoruz. Sizin de söylediğiniz gibi Sayın İl Başkanı’nın 
İl Başkanı olmazdan önceki eylemlerini bir zaman ve anlam kaydırması yaparak sanki İl Başkanıyken 
yapmış gibi burada anlatmak, kimsenin başarabileceği ya da insanları bu anlamda zihninde bir karmaşa 
yaratabileceği bir şey değildir. Çünkü durum apaçık ortadadır, yapılan şey bellidir. Ama şunu son olarak 
söyleyeyim; biz, Cumhuriyet Halk Partisi Meclis Grubu olarak aynı şeyleri defalarca da sorsalar, biz de 
defalarca cevap vermeye devam edeceğiz. Teşekkür ederim. (9 dakika 35 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, teşekkür ederim. Sayın HIZAL buyurun. 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan, Çok Kıymetli Meclis hepinizi saygıyla selamlıyorum. Murat Bey her 
zaman olduğu gibi 10 dakikaya yakın bir konuşma yaparak sorduğumuz sorulara cevap vermeyerek 10 
dakikalık süresini doldurdu. Kendisini bu anlamda bir kez daha tebrik ediyorum. Şimdi… 
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MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: 10 dakika vurgunuzu takdirle karşılıyorum, buyurun. 
ÖZGÜR HIZAL: Evet, evet. Şimdi… Biz soruları sormaya devam edeceğiz tabii, Sayın Başkan. Evet. 
Şimdi Sayın Başkan, hiç lafı uzatmayacağım, direkt kitabın orta yerinden konuşmaya başlayacağım. Biz 
burada, bu dönüşüm meselesiyle alakalı konuşurken Sayın ASLANOĞLU İl Başkanı değildi, ben çok iyi 
hatırlıyorum. Bu salonda değildi, bir önceki salonumuzda, kürsüde şu ifadeyi kullandım; “Bir kooperatif 
kuruyorsunuz, Kooperatifin Başkanı Şenol ASLANOĞLU, işlemlerde şöyle şöyle hukuksuzluk var ve 
usulsüzlükler var, muhtemelen bu arkadaşı da İl Başkanı yapmayı düşünüyorsunuz.” Ben onu o gün “İl 
Başkanı yapacaksınız.” diye söylemedim. Ama ben o Kooperatifin Başkanı olduğu için konuştum. Bugün 
de Kooperatifin Başkanı sıfatıyla konuşacağım. Hani ballı kaymak vardır ya Sayın Başkan. Bir bal 
koyarsınız, üstüne de bir kaymak koyarsınız, ballı kaymak olur. Tadı ve değeri artar, kıymetlenir. İşte ballı 
kaymak dediğimiz işlemler yürütülüyor burada. Kimin eliyle bu işlemler yürütülüyor? İzmir Büyükşehir 
Belediyesi eliyle yürütülüyor. Kim müsaade ediyor buna? İzmir Büyükşehir Belediyesinin Başkanı Sayın 
Başkan müsaade ediyor, Tunç SOYER müsaade ediyor, göz göre göre müsaade ediyor Sayın Başkan. 
Şimdi neden ballı kaymak diyorum? Düşünebiliyor musunuz ki siz, İzmir Büyükşehir Belediyesinden bu 
işi kooperatife paslayacaksınız, kooperatifi 2 günde kuracaksınız ve yine Şenol ASLANOĞLU'nun 
ifadesiyle söylüyorum; “Biz o kooperatifi yoldan geçenlerle kurduk.” diyor, “Ofisimin yanındaki ofis 
arkadaşlarımızla kurdum.” diyor, “Öyle özel bir kooperatif süreci yaşamadık” diyor. “Bize bir talimat 
geldi, kooperatifi kurun dendi, biz de gittik” diyor, “Bir kooperatifi kurmak için 7 kişi bulduk.” diyor “Ve 
kooperatifi kurduk.” Bu iş bu kadar basit, bu kadar basit. Bu kurduklarından, bu kurucularından bir tanesi 
Dilek COŞKUN. Ama ne tesadüf ki, Dilek COŞKUN’un adresiyle Şenol ASLANOĞLU'nun adresi aynı, 
aynı. Ne kadar büyük bir tesadüf. Hayatın olağan akışı denilen bir şey vardır.  
SALONDAN: Siz yanlış yerden… 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Grup Başkan Vekili bunun cevabını da versin, bunun cevabını da versin. Aynı 
ofiste kendisi hukukçu, kendisi ceza yargılamaları yapmış yıllarca, bir yargıç olarak. Karşısına böyle bir 
husus geldiğinde nasıl bir karar verecekti? Çok merak ediyorum. Daha sonra bu Dilek COŞKUN denilen 
Hanımefendinin, kişinin bir şirketi ortaya çıkıyor ve bu şirket batık, Sayın Başkan, batık batık. Toplam 
300 bin liralık faaliyeti var bu şirketin, 2 yıl boyunca ve bu şirket, bu kooperatiften bu işi alıyor. Nasıl 
alıyor? Bir sözleşmeyle alıyor, 261 milyonluk bir sözleşmeyle. “Rant hırsızlığı var.” dediğimde bana 
burada kızdılar ve bir fiyat ortaya koydular. Bir Meclis Üyesi Arkadaşımız, Murat Bey ve dün de kim? 
Tunç Bey. “TOKİ’nin yaptığı işten çok daha ucuz yapıyoruz” dediler. Şimdi “TOKİ’nin yaptığı işten çok 
daha ucuz mu yapıyor, çok daha pahalıya mı yapıyor?” Sayın Başkan bunu anlatacağım ve oradaki rantın 
ne boyutta olduğundan bahsedeceğim Sayın Başkan. Şimdi, TOKİ biliyorsunuz genelde yapmış olduğu 
işlemleri nerede yapar, inşaat faaliyetlerini? Şehrin dış çeperlerinde yapar değil mi? İzmir’de bunu 
görüyoruz. Hastane, Şehir Hastanesinin hemen arkasındaki o rezerv alanında yaklaşık 5000 konut yaptı. 
TOKİ orada sadece bina yapmadı Sayın Başkan, sadece bina yapmadı orada bizim uzaktan gördüğümüz 3 
katlı 4 katlı binalar değil. TOKİ orada yol yaptı, TOKİ orada altyapı yaptı, kanalizasyon getirdi, elektrik 
getirdi, telefon hattı döşedi, internet hattı döşedi, su hattı döşedi. Belediyelerin yapması gereken ama 
yapmadığı su hatlarını getirdi ve bunları ihale yaparken bütün bu altyapılı halinde ihale yapar Sayın 
Başkan, altyapılı halinde ihale yapar. Dolayısıyla o verilen rakamlar, arkadaşların verdiği, birilerinin 
onlara önüne koyup; “Okuyun bu rakamları” dediği o rakamlar işte bu. Ama ama İZBETON'un yaptığı, 
İZBETON'un yaptığı ve bu kooperatifin, bu şirketin almış olduğu o iş de bunların hiçbiri yok, sadece düz 
çıplak inşaat var. Dolayısıyla şu an itibarıyla söylüyorum, şu an itibarıyla söylüyorum Sayın Başkan, 
%40, bakın %40… İsteyene bu tabloyu çok net bir şekilde verebilirim. %40 fazla maliyetle yapıyor. İş 
bittiğinde bu %60’lara, %70’lere çıkacak Sayın Başkan.  
HÜSNÜ BOZTEPE: Fiyat farkları… 
ÖZGÜR HIZAL: Fiyat farkı hariç. Tabii, fiyat farkı hariç. Peki bu rant kimin cebine gidiyor? Bu rant 
Şenol ASLANOĞLU ve arkadaşlarının cebine gidiyor. Şenol ASLANOĞLU'nun İl Başkanı olması benim 
umrumda değil, hiç umrumda değil. İster CHP İl Başkanı olur, ister bir başka siyasi partinin İl Başkanı 
olur ama Şenol ASLANOĞLU denilen bir vatandaş ya da herhangi bir vatandaş İzmir Büyükşehir 
Belediyesinin adını kullanmadan, İZBETON'un adını kullanmadan çıksın sokakta bir kooperatif kursun, 
bir arsa bulsun, 10 kişi bulabilecek mi? Mümkün değil. Kimle dalga geçiyorlar Sayın Başkan? Var mı 
böyle ballı kaymak? Ondan sonra çıkacak şımarık tavırlarla; “İzmir Büyükşehir Belediyesinin yapamadığı 
işleri biz yaptık.” Sen kimsin arkadaş?  
HÜSNÜ BOZTEPE: Bu doğru. 
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ÖZGÜR HIZAL: Bu Belediye’nin 25 milyar bütçesi var. Bu Belediyenin bütçesi, İzmirlilerin bütçesi. 
Siz kimsiniz? Kimin malını kime satıyorsunuz?  
MURAT AYDIN: Sakin olun… 
ÖZGÜR HIZAL: Sakin olamayacağım. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Özgür Bey… 
MURAT AYDIN: Gerek yok yani bu üsluba gerek yok. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar, Özgür Bey söylediklerinizi anlıyoruz. 
ÖZGÜR HIZAL: Evet. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Ama gerçekten… 
ÖZGÜR HIZAL: Evet, Sayın Başkan… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Anlıyoruz yani.  
ÖZGÜR HIZAL: Teşekkür ediyorum. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Söylediklerinizi gerçekten anlıyoruz. Sayın Meclis Üyeleri de 
anlıyorlar. 
ÖZGÜR HIZAL: Evet. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Dinliyoruz da, saygıyla dinliyoruz… 
ÖZGÜR HIZAL: Sesimin yükselmesi Meclis Üyesi Arkadaşlarımıza, huzurdaki Meclis Üyesi 
Arkadaşlarımıza, size, Heyet’e değil Sayın Başkan. İşin hassasiyeti noktasında… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Anlıyoruz, anlıyoruz… 
ÖZGÜR HIZAL: İşin hassasiyeti noktasında konuşuyorum. Bugün 4,5 yılı tamamlıyoruz ve 
muhtemelen 6 ay sonra da burada birçok arkadaşımız bu görevleri yapmayacak. Belki bazı arkadaşlarımız 
yapacak. Ama geriye dönüp baktığımızda iyi şeylerle anılmak isteriz hepimiz. Murat Bey de iyi şeylerle 
anılmak ister, Gamze Hanım da Kemal Ağabey de siz de Sevgili Başkan’ım da bütün Meclis Üyesi 
Arkadaşlarımız da iyi şeylerle anılmak ister. Hepimizin asli amacı, görevi budur. Dolayısıyla biz bugün 
söylediklerimizle ve yaptıklarımızla mükellefiz. Yapacağız, bunları söyleyeceğiz. Şimdi Kıymetli 
Arkadaşlar, hâl böyleyken çıkıp çıkıp, burada hiçbir şey yokmuş gibi bir tavır ortaya koymak çok doğru 
bir yaklaşım değil. Elbette ki, siyasi olarak sizin İl Başkanınız kıymetlinizdir, mutluluklar dilerim. Onda 
benim ya da arkadaşlarımızın söyleyeceği hiçbir şey olamaz, olmamalıdır da, mümkün değil. Sayın 
Başkan'ı anlıyorum ben… Ama ben Şenol ASLANOĞLU'nu, Serdar DENİZ'i… Diğerinin adı neydi 
Hüsnü Ağabey?  
HÜSNÜ BOZTEPE: Hüseyin… 
ÖZGÜR HIZAL: Hüseyin CENGİZ'i… İsim vererek söylüyorum. Şenol ASLANOĞLU'nu, Serdar 
DENİZ'i, Hüseyin… 
HÜSNÜ BOZTEPE: Başkan’ım üç kooperatifte de var. Şenol ASLANOĞLU üçünde de var bak… 
ÖZGÜR HIZAL: Her neyse… Bu verdiğim isimleri siyasi kimlikleri üzerinden vermiyorum,                         
İl Başkanlıkları görevinden ya da başka görevlerinden ötürü vermiyorum, başka bir siyasi partinin İl 
Başkanı da bu parti… Bu Belediye’nin adını kullanarak bu gibi faaliyetlerin içerisine giriyor ise çıkın 
eleştirin arkadaş, çıkın eleştirin. Ya da ben Şenol ASLANOĞLU'nun geçmişte yapmış olduğu ticari 
faaliyetleri, şirketlerini eleştirmiyorum. Ben şunu eleştiriyorum; İzmir Büyükşehir Belediyesinin adını 
kullanarak ortaya koyduğun kooperatif ve bu kooperatif üzerinden elde ettiğiniz rantı eleştiriyorum ve 
yarım yamalak yaptığınız işleri eleştiriyorum ve bu iş zaten temelden sakat. Bir kez daha soruyorum, 4'tü 
5 olsun. Hani “99'du 100 olsun.” derler ya 4'tü 5 olsun. Devir yetkisi var mı, yok mu? Yok. Karmaşık bir 
hukuki durum falan da yok. Bunu Murat Bey de çok iyi biliyor. Onun hocalarından ders aldım ben. Murat 
Bey benden 5 yıl, 6 yıl önce mezun oldu sadece. Yargıçlık yaptı, ben de avukatlık yaptım. Karmaşık bir 
hukuki durum yok, kimse kimseyi kandırmasın. Murat Bey kendisi çok iyi biliyor. Bir sözleşme var, bu 
sözleşme kimle kim arasında yapılmış? İzmir Büyükşehir Belediyesi ile İZBETON arasında yapılmış. 
Kimi bağlar? İzmir Büyükşehir Belediyesi ile İZBETON'u bağlar. Dolayısıyla İZBETON kime karşı 
sorumlu? İzmir Büyükşehir Belediyesine karşı sorumlu. İzmir Büyükşehir Belediyesi ne demiş burada? 
“Arkadaşım, ben sana devir yetkisi vermiyorum. Bu işi sen yapacaksın, sen yapacaksın. Bu işi yaparken 
taşeron kullanabilirsin. Ama geleceksin benden izin alacaksın.” Genel Sekreter, Genel Sekreter 
Yardımcımız orada. İzin var mı? Söz veriyorsunuz dönem dönem… Var mı, yok mu? Yok. Belge 
gösteriyorsunuz sürekli burada dönem dönem. Böyle bir belge var mı? Yok.  Dolayısıyla karmaşık bir 
hukuki durum varmış, bir tarafta kamu hukuku, bir tarafta bilmem ne hukuk… Yok arkadaşım, yok. 
İZBETON burada suç işliyor, suç işlemeye devam ediyor. İZBETON Büyükşehirle birlikte suç işliyor ve 
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suç işlemeye devam ediyor. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Özgür Bey… 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan bitireceğim. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Özgür Bey, lütfen… 
ÖZGÜR HIZAL: Şimdi, şimdi… Tamam. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Lütfen… 
ÖZGÜR HIZAL: Çok özür diliyorum. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Lütfen ama… 
ÖZGÜR HIZAL: Dolayısıyla burada, dolayısıyla burada sorulara cevap veriyormuş gibi konuşarak 
meseleyi kapatmanın bir anlamı yoktur. Şimdi İl Müdürü, çok özür diliyorum, hemen hemen kapatıyorum 
Sayın Başkan. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Toparlayın çünkü…  Bir seferde bitirmek mecburiyetinde değiliz ya, 
Cuma da var. 
ÖZGÜR HIZAL: Anlayamadım Başkan’ım? 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Cuma da var yani. Çünkü 11 dakika 45 saniye. 10 dakika… 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan, 2 dakikanın mevzusunu mu yapacağız şimdi? 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hayır, yapmıyoruz mevzuyu da yani… Buyurun. (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)   
ÖZGÜR HIZAL: Peki Sayın Başkan, bir kez daha söylüyorum ve konuyu kapatıyorum. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Yani Grup Başkan Vekili olarak sözünüzü kesmek istemiyorum. 
ÖZGÜR HIZAL: Tamam, teşekkür ediyorum Sayın Başkan, teşekkür ediyorum Sayın Başkan. Bir kez 
daha söylüyorum, burada büyük bir rant hırsızlığı var. Bu rant hırsızlığını yapan Şenol ASLANOĞLU ve 
arkadaşları bana defalarca dava açtılar, yine dava açabilirler, mahkemeler orada.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Anladım. 
ÖZGÜR HIZAL: Teşekkür ediyorum Sayın Başkan. (12 dakika 22 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, Değerli Arkadaşlar…  
MURAT AYDIN: Burada bununla ilgili İl Başkanımıza sataşma olduğu için… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Değerli Arkadaşlar…  
MURAT AYDIN: Burada ben, İl Başkanı’nın Vekili olarak bulunuyorum ve ona yapılan sataşmayla ilgili 
cevaplamakla yükümlüyüm. 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan ben, CHP İl Başkanı demedim, Şenol ASLANOĞLU dedim. 
MURAT AYDIN: Burada kendisi hakarete varan… 
ÖZGÜR HIZAL: Şenol ASLANOĞLU dedim… 
MURAT AYDIN: Açık sataşmaları dile getirdi, buna cevap vermek istiyorum. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler) 
ÖZGÜR HIZAL: Şenol ASLANOĞLU dedim… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Murat Bey... İrfan Bey'e söz vereyim, sonra… İrfan Bey buyurun. 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler) 
İRFAN ÖNAL: Açıklamayı Grup Başkan Vekilimiz yapar. Sayın Başkan’ım, Değerli Arkadaşlar, 
Başkan’ım yine konuları birbirine karıştırarak, saptırarak bağlamından kopararak, hani cevap 
vermediğimizi söylüyor ama hangi birine nereden cevap verelim? Şimdi sondan başa geleyim. 
Arkadaşlar, siz hukukçu olabilirsiniz, Murat Bey de hukukçu, İZBETON’un başındaki Genel Müdür de 
bir hukukçu. Ve İzmir Büyükşehir Belediyesi'ndeki hiçbir hukukçu bunu okuyamamış, anlayamamış. 
İZBETON Genel Müdürü dâhil olmak üzere hiçbir arkadaşımız Özgür Bey kadar anlayamamış, kendi 
iddia ettiği her şeyin doğru olduğu noktasında ne kadar da şey diretken. Arkadaşlar bugün hani keşke 
yargı da tarafsız olsa ki, her şeyi yargıya havale edebilsek, yine umudumuz var ki diyoruz ki; “Arkadaşlar 
bu anlaşılmaz durumu çözecek olan yargı.” Ve şimdi ben buna cevap verirken de Sayın Başkan’ım yine 
bağlamından koparıyorum üzülerek, sapla samanı karıştırıp aslında ne konuştuğumuz o kadar ayrı bir 
noktada karışıyor ki. Hikaye şu; kooperatif bir kişi değil, kooperatifin bir sahibi yok, kooperatif 
kendilerinin anladığı gibi tekelleşmiş bir elden yürütülen, bir elden büyütülen bir yapı da değil. Yani biz, 
birileri gibi 5 müteahhidi büyütmek üzere yola çıkmış değiliz. Sizin büyüttüğünüz sıfırdan milyarder, 
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milyar dolar sahibi yaptığınız, 4-5 firma var Başkan’ım, isimlerini de söylerim; onlardan bir tanesi 
Cengiz. Biz bir Cengiz yaratmıyoruz İzmir'de. Biz her bir kooperatifte daire sahibi, daire sahibi kadar 
üyesi olan yapılar kuruyoruz. Yani 500 patronlu, 500 sahipli, 500 üyeli bir kooperatif kuruyoruz. Şimdi 
bir kooperatifteki vurgun, bir kooperatifteki rant yahu 500 kişiye sağlanan bir rant, eğer adı rant ise. 
Şimdi yine olayları karıştırıp, götürüp, getirip… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Lütfen, Özgür Bey lütfen. 
İRFAN ÖNAL: Ben sizi dinledim lütfen… Olayları yine götürüp getirip buradaki vurguna getiriyorlar, 
bir vurgun olduğunu söylüyorlar. Arkadaşlar, şimdi her şeyden uzaklaşalım şöyle bir kafamızı da 
berraklaştıralım. Kooperatif üyeleri birinin adıyla değil, bir daireyi fiyatıyla satarlar. Kimse ne İZBETON 
için, ne İzmir Büyükşehir Belediyesi için gidip de daire almıyor. Herkes sayenizde geldikleri ekonomik 
durumda fiyata bakarak daire almaya çalışır. Bizler de dâhil olmak üzere. Yani bir yerde vatandaş uyguna 
bulduğu daireyi alıyor. Şimdi bir daire uygun olmazsa kimse kimsenin ismine o daireyi almıyor ya da 
zorla satmıyor. Daire uygun olduğu için vatandaş alıyorsa burada bir vurgundan bahsedebilir miyiz yahu? 
Eğer o kooperatif ucuza sattığı bu daire bir vurgun alanıysa TOKİ'yi düşünemiyorum, TOKİ demek ki ne 
vurgunlar yapıyor. Milli Emlak üzerinden az önce farkını anlattılar işte, TOKİ'nin birim fiyatlarını 
söylediniz. Şu an kooperatif TOKİ'den daha ucuza konut üretiyor. Şimdi, TOKİ arasındaki farkı şöyle 
tanımlıyor; “Yolları yapıyor, altyapıyı yapıyor, telefon hattını çekiyor.” Bütün bu anlattığınız kalemler bir 
inşaat maliyetinin %10'u bile değil. Şuna geliyorum, arkadaşlar lütfen her yer… (Ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Bütün, bütün konut yerleri… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hüsnü Bey lütfen… 
İRFAN ÖNAL: Şehir Hastanesinin arkasındaki gibi yamaç değil Başkan’ım. Düzlükte yaptıkları yerler 
de var. Gidip yaptıkları yerin şöyle bir farkını da söyleyeyim. Bütün arkadaşlarımız da, İzmir'de bizi 
dinleyen ve izleyenler de bilsin ki, kooperatifin aldığı bir para, 2 konut parası. Yani üye bir daireyi 
kendine yapıyor ödediği parayla, bir daireyi de oradaki arsa sahibine yapıyor. Yani bizim aldığımız, 
kooperatife verdiğimiz her bir yerde arsa sahibiyle beraber oradaki kooperatif üyesi satın alıp, 2 daire 
üretiyor. Şimdi 2 daire parasına ürettikleri 11-12 lirayken TOKİ bunu 13-14’lerden veriyor. TOKİ, 14 
liraya bir konut üretirken, şu an kooperatif 11 liraya 2 konut üretiyor. Şimdi aradaki farkı söylüyorum… 
Bu arada TOKİ'yle aradaki fark da nereden geliyor biliyor musunuz? TOKİ'nin yaptığı yerlerin her birinin 
arsası Devlet’e ait. Yani Hazine Arazilerine, bedava bir mülkiyete çöküp, yaptığı inşaatı eğer 
kooperatiften daha yükseğe çıkarıyorsa gidip TOKİ'yi incelemeniz lazım, TOKİ'nin verdiği müteahhitleri 
irdelemeniz lazım. Çünkü TOKİ, öyle bildiğiniz gibi açıktan ihaleye çıkmıyor çoğu zaman. Adamını 
çağırıyor… Biz Bayraklı’da bunu gördük. Rezerv alanlarda 7 yerde inşaatlar yapıldı. İhalesini bilen yok, 
projesini bilen yok, zemin etütlerini ne zaman yapıldığını gören yok. İnşaatlar bittiğinde biz ruhsatları 
görebildik Sayın Başkan’ım. O tadilatlar Belediyeye geldiğinde gördük. O dönemin 380 milyonuna… 
Arkadaşlar vurgun istiyorsanız, vurgun orada yapılıyor. Burada kooperatifte bir kişi yok. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın HIZAL lütfen… Hiçbir müdahale olmasın, buyurun. 
İRFAN ÖNAL: Şimdi kooperatif yapısını bilmeyen insanlara öyle bir şeyden bahsediliyor ki Sayın 
Başkan’ım, ben bile kendi kendime bazen başını kaçırdığımda… Ya bunlar neden bahsediyor?    Kim 
nasıl bir vurgun yaptı? 60 bin metrekarelik bir inşaat alanı, 260 milyona verilmiş. “Vay efendim nasıl bir 
vurgun yapıldı?” Bu paraya yapılamayacak, fiyat farkı alınacak. Bunun şu an yine bağrışını bugünden 
yapıyorlar. Bakın biz söylemiştik tuttu. Arkadaşlar bunun için müneccim olmaya gerek yok. Sayenizde 
ekonominin, TL'nin değer kaybından bu paraların bitmeyeceğini biz de görüyoruz. Hele ki 
engellemeleriniz de üstüne binince zaten olmayacak. Yani sizin bu engellemeleriniz, bu bağrış 
çağırışlarınız olmasaydı bu kadar kooperatife karşı çıkmayıp, gelip el birliğiyle bunu bizle beraber 
büyütmeye çalışsaydınız, bugün belki 2 yerde daha kooperatif eliyle bu konut üretimine başlamıştık. Ama 
Başkan’ım kendimizi mi savunalım? Ellerindeki maalesef yargı da dâhil olmak üzere, Bakanlığın 
emrindeki müdürlüklerin çıkardığı raporlarla da olmak üzere, hangi biriyle uğraşacağımızı bilmiyoruz. 
Yani en nihayetinde arkadaşların bütün engellemelerine rağmen, burada, konutta da Başkanımızın anlayışı 
doğrultusunda, kooperatif eliyle bir üretim yapılıyor. Defaatle söyledim, eksik tespit ettiğiniz bir nokta 
varsa beraber üstüne gidelim. Ancak, bunu engellemek size de zarar, bize de zarar, bu ülkeye de zarar. 
Yani, bu dönüşüm modelini içtenlikle ve samimiyetle söylüyorum ki sadece İzmir'e değil, Türkiye’ye 
model olması lazım. Arsası olanla, imkânı olanların bir araya gelip… Hatta İmar Komisyonu Başkanıyım, 
daha öncesinde defalarca konuşmalarımız da oldu. Bir kısımda emsal olmak üzere ekleyerek bunların 
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dönüşümünü sağlamalıyız. Ama bunun yanında da, Merkezi Hükümetten de şunu bekliyoruz; ya 
kolaylaştırıcı bir noktada, siz de en azından bir kredi tanımlayın. Yani yoksa dönüşüm hiçbir şekilde 
olmayacak. Yıllardır olmadı, olmamaya da devam edecek. Bizim şu an bulduğumuz modelle, Sayın 
Başkan’ım, geliştirilebilir, olumlu önerileri varsa alabiliriz. Ancak engellemelerine artık daha fazla 
tahammülümüz yok. Biz bu modelin doğru bir model olduğunu düşünüyoruz. Bu modelle, inşallah 
Türkiye'deki bütün bu kentsel dönüşümdeki eski yapıların dönüşümü sağlanır. Teşekkür ediyorum, 
saygılar sunuyorum.  (7 dakika 14 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar, Muhalefet, sözünü söyler. 4,5 yıldan beri Muhalefet 
bu Meclis’te sözünü söyleye geldi. Bunda bütün 4,5 yıllık müktesebata baktığımızda gerçekten de bu 
Mecliste gerçek anlamda belki Türkiye'de şimdiye kadar hiçbir Mecliste olmayacak kadar demokratik bir 
ortamda Muhalefet sözünü söyledi ve söylemeye devam ediyor. Şimdi, bir konuyu eleştirebilirsiniz. Yani 
bu çok açık, kimse eleştiriden vareste değil. Beğenmeyebilirsiniz de bazı uygulamaları zaten 
beğenmediğimiz için farklıyız. Yani sonuçta biz farklı şeyler yapıyoruz. Mesela bütçede de bunu çok 
konuşuyoruz değil mi? Bütçe Toplantılarında da, Bütçe’de. Yani 100 lira paranız var, siz başka türlü 
kullanırsınız, biz başka türlü kullanırız. Sonuçta bu bir tercihtir, siyasi tercihleri de bizatihi içerir. Siyaseti 
de doğru anlamamız gerekiyor Değerli Arkadaşlar. Siyaset, hayattır yahu hayatın kendisidir bizatihi 
siyaset. Bütün eylemlerimiz aslında siyasettir. Yani hiçbir şey de siyasetten vareste değildir. Kooperatif 
kurmak da siyasi bir tercihtir, birkaç müteahhide işleri vermek de bir siyasi tercihtir ya da önceden 
belirlenip, “Bunu da o alacak.” demek de bir siyasi tercihtir ve hepsinin de siyaseten bir faturası ve bedeli 
vardır. İzmir Büyükşehir Belediyesi… Kentsel dönüşümü reddeden var mı içimizde? Yok. Yani “bu kentte 
bu yapı stoğu değiştirilmesin, dönüştürülmesin.” diyen var mı içimizde? Yok. Bunu yapacağız, bunu nasıl 
yapacağız? Bizim yapma mantığımız, anlayışımız, yoğurt yeme tarzımız çok açık. Biz diyoruz ki, 
kooperatif modeli İzmir Büyükşehir Belediyesinin yarattığı bir modeldir, bu kentsel dönüşüm modelinde. 
Dolayısıyla bu modeli uygulamak istiyoruz. Bu modeli tabii ki beğenmeyebilirsiniz, eleştirebilirsiniz, 
bunu saygıyla karşılarız; ama bu model üstünden, bu model üstünden siz Cumhuriyet Halk Partisinin 
Tüzel Kimliğini temsil eden Sayın İl Başkanımıza yürümeye çalışırsanız, o zaman, o zaman iş o 
bağlamdan çıkar biraz önce konuştuğumuz gibi, başka bir bağlama doğru gider. Bir; öncelikle ne 
demiştik… Ki o noktaya geldikleri için kendilerine de teşekkür ederim. Sayın Grup Başkan Vekilimiz 
defalarca, ben de defalarca dedik ki; “Hangi dönemde, hangi dönemde yapılan işleri eleştiriyorsunuz ve o 
dönemdeki insanlığın tüzel kişiliği neydi?” Bu başka bir şey. Kişi aynı olabilir. Yani benim 30 yıl önceki 
yaptığım bir icraatı, beni bugüne indirgeyebilir miyiz? O kimliğimle yapmışımdır, o kimliğimle 
eleştirirsin, “Sen böyle yapmıştın” diye. Ona bir itirazım yok ki benim, olamaz da zaten, hiçbirimizin de 
olmuyor ve bunu… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler) 
Onun da cevabı var, onun cevabını veririz o ayrı olay. Ama siz buradan Cumhuriyet Halk Partisinin tüzel 
kişiliğine halel getirecek, bilerek ya da bilmeyerek bir çerçeve çizmeye başlarsanız, bu sıkıntılı bir durum. 
O zaman ne olur, o zaman ne olur? Çok doğal olarak her bir Cumhuriyet Halk Partili, buradaki her bir 
arkadaşım söz alır ve o tüzel kişiliğe karşı, o yürütülen, o çerçevedeki eylemi, söylemi reddeder, eleştirir 
ve bunu şiddetle de yapabilir, yüksek sesle de yapabilir. Çünkü sonuçta siz aidiyetlerimize, kimliklerimize 
yönelik bir harekete geçtiği zaman bir icraat, buna tepki gösterirsiniz, biz gösteririz. Bunu yapmaya 
çalışıyorlar. Fark bu, fark bu. Yani tabii ki cevapları veriyoruz, veriliyor zaten. Muhalefet de eleştirmeye 
devam edecek, eleştiriyor zaten. Bu ben size söyleyeyim,  bu daha 5 ay devam eder böyle bu. Burada bir 
sıkıntı yok. Ben önemsiz olduğunu söylemiyorum zaten Değerli Arkadaşlar. Çünkü İzmir'in yapı stoğunu 
değiştirecek miyiz, değiştirmeyecek miyiz? Kentsel dönüşümde biz yol alacak mıyız, almayacak mıyız? 
Yani burada bir kötü niyet yok ki herkes bunu yapmaya çalışıyor. Yani beğenmiyorsunuz kabul ediyorum. 
Ama buradan başka bir noktaya doğru yürümek başka bir şeydir. Bu doğru değil, bunu söylemeye 
çalışıyorum. Onun için, onun için Sayın İl Başkanımızın, Sayın İl Başkanımızın burada, burada her bir 
cümlenin başında ismini anarak, her bir cümlenin başında ismini anarak ve ona matuf sadece bu modeli 
değil, bu modeli ona indirgeyerek… Bu da doğru değil, çünkü kendisi İl Başkanı olduktan sonra bu 
modelin içinden çekti gitti adamcağız. Buradan bir okuma yaparsanız, kitabın ortasından konuşmamış 
olursunuz, kitabın sonundan konuşmuş olursunuz. Yani ama bu iyi bir şey değil, bu iyi bir şey değil. 
Dolayısıyla, dolayısıyla sizden hassaten ricam, hassaten ricam; bütün eleştirilerimizi Meclisi yöneten bir 
arkadaşınız olarak, bütün eleştirilerinizi, bütün muhalif söylemlerinizi bu çerçevede, yine kendinizin 
zaviyesinden, yine söz hakkınızı kullanarak dile getirmeniz Meclisin sağlıklı çalışması açısından da doğru 
bir davranış olacaktır. Evet… Başkaca bir söz almak isteyen olmadığına göre…        
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VI. ÜÇÜNCÜ BİRLEŞİMİN GÜN VE SAATİNİN TESPİTİ VE KAPANIŞ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Yalnız bir husus var. Anlaştık mı o konuda? Peki. Bir sonraki Meclis 
Birleşimi Değerli Arkadaşlar, 15 Eylül 2023 Cuma günü saat 16.00’da bu salonda olmak üzere 
Oturumu kapatıyorum, teşekkür ederim.  
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